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Претенциите на управляващите към “Лукойл Нефтохим”, че дъл-
жат 500 млн. лв. данъци, повече приличат на държавен рекет, откол-
кото на нещо смислено, твърди Таско Ерменков.

тоДор Байчев:
карноБат има 
потенциаЛ за сиЛно 
земеДеЛие и туризъм

Съвършеният 
Сапун

а

александър Симов

кзк спря 
евтините 
храни  
в магазините

жените в
исЛанДия
и премиерката
спряха раБота

Лъжат за договорки между лидерите и крепят 
правителството, заяви лидерът на БСП

БЛс скочи
срещу вЛастта
зараДи
е-рецептите

всеки трети
се страхува 
Да пЛаща 
с карта

„възраждане” 
отказаха подкрепа  
за вот на недоверие

Корнелия нинова в ХасКово: 

кадемик Денков е гений. 
така ни уверяваха икономите на 

евроатлантизма у нас, когато сглоб-
ката се правеше перверзно пред очи-
те на всички. вярно е, човекът сам 
си даде титлата “академик”, ама кой 
следи дребния шрифт в политика-
та, когато градското дясно пускаше 
сластни слюнки за власт.

тези дни се изясни заглавието на 
един от епохалните трудове на “ака-
демика” - “Разработване на “съвър-
шеното” блокче сапун”. е, не, а ние 
си мислехме, че само литературата 
по свръхестествен начин влияе на 
обществения живот.

истината е, че Денков създаде 
съвършеното блокче сапун. име-
то му е “сглобка”. Можем сами да 
усетим резултатите - Бойко Борисов 
е целият в бяло и обикаля страната 
триумфално, докато лели-ГеРБ при-
мират от възторг, а Делян Пеевски 
зае ключова роля в управлението.

това е съвършеният сапун. 
изпра биографиите на всички 

изверги от прехода, а в белотата на 
това пране всичко останало беше 
замъглено и захвърлено на боклука. 
така, както жертва на съвършеното 
блокче сапун сега пада енергетика-
та. сглобката пирува с нейните ос-
танки, гаври се с българския народ, 
излъга миньорите и е на път да върне 
страната поне един век назад.

Благодарение на такива гении 
един ден ще се събудим без ток и без 
нищо. това е единствената добра но-
вина. Защото, когато си пратил енер-
гетиката си в гроба, вече и сапун не 
можеш да правиш. 

Академик?! това вече звучи като 
звучна псувня... 

“искам да съм ясна. 
“възраждане” отказаха да 
внесем вот на недоверие за 
националната сигурност и 
отбраната, както сега, така 
и по време на балотажите за 
кмет. явно тагарев им ха-
ресва. или си правят други 
политически сметки. Офи-
циалният аргумент беше, че 
не е добре да се прави вот по 
време на предизборна кам-
пания. само да припомня, че 
инициираният от тях и под-
крепен от нас и итн вот за 
енергетиката се проведе по 

време на кампанията. така 
че, доколко са искрени моти-
вите им, сами преценете. и 
никакви договорки да отла-
гаме не е имало. Просто без 
тях не се събират 48 подписа. 
както и да го увъртат, е ясно 
- “възраждане” крепят пра-
вителството. както правеха 
и при ключови гласувания в 
парламента.” това заяви ли-
дерът на БсП корнелия ни-
нова в Хасково. 

тя беше на посещение в 
областта, където подкрепи 
кандидата за кмет николай 

ставрев, листата за общин-
ски съветници на БсП, кан-
дидатите за общините в об-
ластта и за населените места. 
на срещата присъстваха и 
кандидатите на БсП от то-
половград, свиленград, Ди-
митровград, симеоновград, 
Любимец и стамболово.

“Осем години ГеРБ уп-
равлява в Хасково. какъв е 
резултатът - най-нисък БвП 
на глава от населението, най-
ниска средна работна заплата, 
най-мръсна, но и най-скъпа 
вода, безработица и обезлю-

дяване. в същото време - об-
ръчи от фирми, обрасли около 
общинската администрация, 
кражби и безхаберие за хо-
рата. на 29 октомври всич-
ко това може да се промени. 
единствената партия, която 
неотстъпно се бори с модела 
“ГеРБ” и на национално, и 
тук, на местно ниво в Общин-
ския съвет, е БсП. ние сме 
доказана алтернатива. Под-
крепете нашите кандидати за 
добруването на всеки един от 
вас”, призова нинова.
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“Надявам се да има вот на 
недоверие за провал на властта с 
сферата на националната сигур-
ност. такъв беше изразеният ан-
гажимент на БсП, “възраждане” 
и ИтН. Подкрепата на партията 
на костадин костадинов обаче 
се  декларативна. това показва, 
че те нямат намерение вотът да 
бъде внасян преди изборите. с 
този си ход те на практика под-
крепят управлението”, заяви 
вчера зам-председателят на БсП 
и на ПГ”БсП за България” Ата-
нас Зафиров в тв ефир.

По думите му общество усе-
ща колко сериозни са мотивите 
за този вот. “Проблемите са мно-
го сериозни и това, което поста-
вяме е абсолютно релевантно на 
състоянието на  националната 
ни сигурност. Работата на опо-
зицията е да търси слабостите 
на едно управление и да ги по-

казва. И няма нищо по-логично 
това да се случва в Народното 
събрание”, поясни Зафиров. 
“свидетели сме на предизвика-
телства и конфликти, някои от 
които в близост до границата ни. 
А в същото време на абсолютно 
неадекватна политика от страна 
на правителството. основният 
гарант за териториалната цялост 
и суверенитета е състоянието на 
българските въоръжени сили. в 
момента вместо да бъдат разви-
вани, политическото ръковод-
ство на мо намалява боеспо-
собността”, коментира Зафиров.

според него местните из-
бори са основната хранителна 
среда на корупционния модел 
на ГЕРБ, който се преповтаря 
на всеки следващ парламента-
рен избор. “това са кметовете на 
ГЕРБ, местните феодали, които 
генерират този модел и създават 

парични потоци. Хората трябва 
да знаят кой на практика възпро-
извежда този модел. трябва да 
знаят, че тези политически едно-
дневки, които дойдоха с амбици-
ята да променят този модел - сега 
управляват с него. И на практика 
в стремежа си да продължат да 
са управляващи - те опитват да 
се вкопаят и в местната власт”, 
коментира Зафиров.  

Имаме усещането, че поради 
някакви причини “възраждане” 
от една страна го играят голя-
ма опозиция, от друга - когато 
е необходимо да бъдат удобни, 
са удобни на ГЕРБ, заяви зам.-
председателят на Нс и на БсП  
кристиан вигенин в тв интервю. 
“Позицията на БсП е ясна и по-
следователна. Готови сме с ар-
гументите, събираме подписите, 
принципно получихме подкрепа 
за такъв вот от ИтН и “възраж-

дане”. И изведнъж се започна: 
“Ама не сега, а после, защо в 
кампанията, след кампанията”. 
Аз не мога да разбера каква е 
причината, но за мен няма убе-
дително изговорена публична 
причина защо това е така”, ко-
ментира той.

“За ГЕРБ не е удобно да има 
вот на недоверие в момент, в 
който те се правят на опозиция 
на правителството и ежедневно 
бълват критики срещу него, но 

„Правителството замаза очите на хо-
рата в Габрово за проблема с „топлофи-
кация” – тихомълком намали парите за 
битовите абонати и мълчи за това дали 
и кога ще дойдат обещаните средства 
и най-вече как ще се реши проблема с 
публичните сгради, сред които детски 
градини и болница”, заяви депутатът от 
„БсП за България” валери митов в ос-
тра реакция на социалистите в Габрово.

„министерски съвет взе решение 
преди няколко дни за отпускане на 730 
000 лв. като компенсация за 4120 бито-
ви абонати на „топлофикация” – Габро-
во, която през месец август спря работа 
поради техническата невъзможност на 
дружеството за изпълнение на лицен-
зионната дейност. тогава финансовият 
министър Асен василев обеща, че ще 
бъдат отпуснати 1,3 - 1,5 млн. лв. като 
компенсация за битовите абонати на 
дружеството, за да могат домакинства-
та да преминат към алтернативно ото-
пление през зимата”, припомни митов.

„Без никакви мотиви и обяснение 
обаче  правителството намали помощта 
с 50% по предложение на министъра на 
енергетиката. Формулата за разпределе-
ние на помощите за абонатите е разби-
раема само и единствено за тези, които 
са я измислили”, посочи валери митов 
като добави: „три месеца министерски 

съвет се бави с отпускане на парите, по-
сле намалява средствата с 50% и не на 
последно място не е ясно изобщо кога 
ще започне изплащането на парите”.

митов постави остро и въпроса за 
проблема с отоплението на публични-
те сгради, сред които детски градини 
и болница .”Парите, които се отпускат, 
ще бъдат само за битовите потребите-
ли. какво се случва обаче със спортна 
зала „орловец”, детска градина „слън-
це“, музей „дом на хумора и сатирата”, 
поликлиниката, доболничната помощ, 
Пожарната, областно пътно управле-
ние? Не е ясна алтернативата с тяхното 
отопление през зимата и изобщо дали 
ще успеят да преминат към друг вид 
отопление - трябва да направят немалка 
инвестиция, за да се случи това”, посо-
чи митов.

Правителството дължи отговори на 
габровци какво наложи намаляване на 
парите за компенсиране на битовите 
потребители на топлофикация – Габро-
во от 1 500 000 лв. на 730 000 лв.? “По 
какъв начин ще бъдат компенсирани 
публичните сгради, които също са били 
абонати на “топлофикация - Габрово” 
и защо не са включени в решението на 
министерски съвет и защо няма пред-
видена компенсация и за абонатите със 
стопанска дейност?”, попита митов.

Битката е една – да отвоюваме сли-
вен от модела „ГЕРБ” И БсП ще го на-
прави, заяви в разговорите си с хората 
кандидатът за кмет на сливен на „БсП 
за България” ген. кольо милев. „Аз съм 
водил тази битка и съм побеждавал, 
и то във време когато ГЕРБ бяха във 
възход, а един от любимците на Бойко 
Борисов - тогавашния кмет на сливен 
Йордан Лечков, бе довел града до тра-
гично положение. сега положението не 
е по-различно”, посочи ген. милев.

“сливен затъва, унищожават се 
перспективите и възможностите, кои-
то градихме в годините за нашата об-
щина. За два мандата в общината не е 
реализиран нито един мащабен проект, 
който видимо и реално да подобри ка-
чеството на живот на гражданите”, по-
сочи ген. милев. той бе категоричен, 
че БсП е алтернативата на безхаберие-
то, личните амбиции и интереси, на ко-
рупцията и постепенното, но неотмен-
но съсипване бъдещето на сливен.

„можем да си върнем, след ГЕРБ, 
социалната община в сливен. Бил съм 
кмет на сливен, хората ме познават е 
знаят, че ще го направим. доказал съм 
през годините и съм кметът, който 
успя да приключи стария воден 
цикъл на сливен и да изпъл-
ним новия воден цикъл. с 
пълно препроектиране и 
така, че днес никой да не 
оспори работата ни – нито 
като качество на изпълне-
нието, нито като непра-
вомерно изхарчена дори 

и една стотинка”, посочи той.
“Нужна е ясна програма, с ефектив-

ни стъпки и решения за привличане на 
инвеститори в сливен и ние сме готови 
с това. Но този процес трябва да върви 
заедно със създаването на условия за 
подготовка на кадри и образование на 
младите хора. За да можем да отгово-
рим на нуждите на бизнеса. И  при по-
следните ни разговори работодатели, 
особено от машиностроителните фир-
ми, посочиха отново, че работа има, но 
подготвени кадри за нея - няма”, доба-
ви ген. милев.

АтАнАс ЗАфиров:

Подкрепата на „Възраждане” 
за вота на недоверие  

се оказа декларативна
Бойко Борисов и Костадин Костадинов го играят 
опозиция, когато им е удобно, заяви Кристиан Вигенин

всъщност го подкрепят. Защото, 
ако се гласува вот на недоверие 
тази седмица, те ще трябва ясно 
да се определят - като критику-
вате толкова, ето, подкрепете 
вота”, поясни вигенин.

По думите му вотът е изклю-
чително навременен, тъй като 
няма ден, в който правителство-
то и управляващото мнозинство 
в парламента, които са едно - да 
не правят грешки, да се обвиня-
ват един друг, да се оправдават, 
но като резултат - това да нанася 
вреди на българския национален 
интерес, на живота на хората 
всеки ден.

“За нас принципният въ-
прос е разграждането на модела 
“ГЕРБ”. БсП е алтернативата и 
възможността в местната власт 
да ограничим ГЕРБ да продъл-
жат да се вкопават. в софия, по 
думите му все повече се вижда, 
че от подценяван претендент за 
кметския стол кандидатът на мк 
“БсП за България” ваня Григо-
рова се превръща във фактор в 
надпреварата”, каза вигенин. 

вАлери Митов: Ген. Кольо Милев: 

Правителството 
замаза очите 
на габровци за 
„Топлофикация”

Битката е БСП да отвоюваме 
Сливен от модела „ГЕРБ”
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“трите мандата на гЕрб в 
дупница създадоха нови за-
висимости и наследиха най-
порочните практики от ми-
налото. Направиха така, че за 
определен кръг приближени 
хора да има облаги, достъп до 
обществени поръчки и да се 
добре представени в местна-
та власт. те преядоха с власт. 
време е за промяна.” това 
заяви кандидатът на бсП за 
кмет на дупница Първан дан-
гов в предаването “още от 
деня” на бНт. 

той предлага прозрачност, 
откритост и онова, което ка-
сае местните проблеми, да 
бъде ясно казвано на общест-
веността. да бъдат ангажира-
ни хора от местния бизнес не 
с финансова помощ, а да бъде 
търсено тяхното мнение. да 
бъде разширено максимално 
местното самоуправление от 
гледна точка на добрите уп-
равленски практики. 

според дангов местния 
трябва да бъде поощряван не 
чрез обществени поръчки, а 

чрез създаване на благоприят-
ни условия. “Ще разработим 
общинската наредба за опре-
деляне на местните данъци и 
такси и специално изчисле-
нието на такса “смет” на база 
количеството на генерирания 
отпадък”, посочи той.  

“три мандата на гЕрб в 
дупница не стигнаха да ре-
шат нито един жизненова-
жен проблем дългосрочно”, 
категоричен бе кандидатът 
за кмет. той посочи като при-
мери лошото водоснабдява-
не и на практика фалиралото 
вик дружество,  нередовното 
събориане на боклука, непод-
държането на зелените пло-
щи, бездомните кучета. 

дангов се обяви за защи-
та на правата на работниците 
в предприятията в дупница. 
“На енергийната карта на 
българия предприятие като 
тЕЦ “бобов дол” съществува 
и то трябва да запази своята 
дейност, така че хората в него 
да запазят своите работни 
места”, категоричен бе дан-

гов.
“бизнесът са продажба на 

автомобили втора ръка  ге-
нерира работни места и вре-
менна заетост. той трябва да  
оптимизира работата си, така 
че да не замърсяват околната 
среда общината пък да пре-
доставя добри условия да раз-

виват поминъка си, спазвайки 
законодателството за опазва-
не на околната среда”, поясни 
дангов. 

“в града има професио-
нална гимназия, която обу-
чава специалисти. въпросът 
доколко на тези млади ще им 
бъдат гарантирани работните 

местата в завода в дупница. 
готов съм да бъда посредник 
в тази насокаи учебните про-
грами да бъдат адаптирани съ-
образно нуждите на завода, за 
могат младите да се да рабо-
тят там и да получават добри 
доходи”, коментира  дангов. 
според него близостта на гра-
да до софия е и предимство, 
и недостатък. “младите бягат 
от дупница, защото нямат ал-
тернатива. готов съм да им 
подам ръка и те да се върнат 
и да намерят препитание и в 
областта на металостроене, 
на строителния бизнес и в 
ремонта на автомобили”, под-
черта дангов. 

“разчитам на всички оне-
зи, които са недоволни от на-
чина на управление на града 
ни. разчитам на младите, ак-
тивните и мислещите хора, 
които имат мечти и визия за 
бъдещето. искам тези хора да 
се връщат и да допринасят за 
благосъстоянието на населе-
ното място, в което живеем”, 
обясни дангов.

“Най-важното е да 
затворим така наречена-
та от нас дирекция краж-
би и продажби. Парите 
се разпределят по начин, 
който не носи нищо 
добро за хората, заяви 
кандидатът за кмет на 
карнобат от бсП тодор 
байчев. според него об-
щината може да се канди-
датства за възобновяеми 
енергийни източници, за 
енергоспестяващо улич-
но осветление и за сани-
ране на детски градини, 
но не се случи. искам 
да променя това. ако се 
беше случило нещо ху-
баво през през последни-
те 20 години в карнобат 
- нямаше да го напуснат 
9000 души. когато хора-
та не виждат перспекти-
ва за себе си и децата си 
- те си тръгват”, подчер-
та байчев.

“градът е коренно 
различен от селата. За-
криха се училищата и 
детските градини в села-
та. излезе информация, 
че управителя на болни-
цата взима 240 хил. лева 
годишно възнагражде-
ние, а тя е с 3 отделения. 
За сравнение управителя 
на “Пирогов” взема 60 

хиляди - явно при нас се 
работи повече. има села 
без интернет, телефон и 
дори вода. имаме слу-
чай, в който 200 метра 
дълга улица се прави 4 
години”, коментира бай-
чев проблемите в общи-
ната.

той призова да над-
делее разума на тези 
избори. “Половината об-
щина не желае този на-
чин на управление. Про-
блемите са решими, но е 
важно средствата да се 
разпределят ефективно 
и да се кандидатства по 
европейските програми. 
Не трябва да наблягаме 
само преди изборите, а 
да наблягаме на работа 
през годините. Не може 
наведнъж точно преди 
изборите да се започнат 
20 обекта”, категоричен 
е байчев.

“Нашите кандидати 
за кмет на Пловдив арх. 
костадин Палазов и за ра-
йон “източен” димитър 
джевизов имат решения 
за справяне с основни 
проблеми на квартала, от 
които досегашните уп-
равляващи години наред 
абдикират”, заяви в Плов-
див зам.-председателят на 
бсП и на Нс кристиан 
вигенин който подкрепи 
кандидатите на социали-
стите за местна власт.

Заедно с арх. Пала-
зов, димитър джевизов, 
с водача на листата с 
кандидати за общински 
съветници на “бсП за 
българия” калин мил-
чев и с лидера на бсП 
в Пловдив иван Петков 
той посети най-про-
блемния квартал в града 
“столипиново”. социа-
листите проведоха мно-
жество разговори “лице 
в лице” с жители на най-
голямата малцинствена 
махала на балканите. 

кандидатът за кмет 
на район “източен” ди-
митър джевизов очерта 
проблеми, нерешавани 
с години и показа фра-
пиращи условия за жи-
вот в квартала - течаща 
канализация от избени-
те помещения и камари 

битови отпадъци са от 
най-честите проблеми, 
посочени от жителите на 
“столипиново”.

има жилищни блоко-
ве, в които няма течаща 
вода и това положение 
е от десетилетия, а сме 
21 век, разказаха хората. 
социалистите се увериха 
с очите си как в голяма 
част от общинските бло-
кове мазетата са неиз-
ползваеми, тъй като в тях 

извира обратна вода, коя-
то излиза на улицата и об-
разува постоянен поток, 
известен сред местните 
като “река соколица”. 
Положението в кварта-
ла крие огромен риск от 
екологична и здравна 
криза, алармираха отно-
во Петков, арх. Палазов, 
джевизов и милчев.

“видимо е, че уп-
равляващите досега по 
никакъв начин не са ре-

шавали проблемите на 
гражданите в квартала. 
Хората тук единствено 
биват търсени и лъга-
ни по време на избори, а 
после всичко обещано се 
забравя до следващите 
местни избори. Ще про-
меним това”, категорични 
са кандидатите на  бсП 
за местна власт. Хората 
споделиха, че виждат на-
дежда в кандидатите от 
листата с №1.

Първан Дангов: 

Предлагам на младите алтернатива
да се завръщат в Дупница
ТЕЦ „Бобов дол” трябва да продължи дейността си и хората 
да запазят своите работни места, заяви кандидатът за кмет на БСП

ТоДор Байчев: 

Най-важното е да спрем 
кражбите в Карнобат

Кристиан Вигенин с подкрепа 
за социалистите в Пловдив

кандидатите за кметове за Пловдив арх. костадин Палазов и за район “Източен” 
Димитър Джевизов имат решения за справяне с основните проблеми на квартала
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Обява

Днес, 25 октомври, сряда, от 17:00 ч. 
в салона на дружеството в София, на  
ул. „Славянска" №6, ще бъде изнесена 
лекция на тема: „Будителите за духов-
ното обединение на България".

ЛЕКТОР: проф. Стойчо Симов

ЗаПОвяДаЙТЕ!

СЛавяНСКО ДРУЖЕСТвО в бЪЛГаРИя

българският лекарски съюз 
(блс) остро критикуваха пра-
вителството и го обвиниха в 
некомпетентност заради хаоса, 
предизвикан от електронните 
рецепти. 

Управляващата конфигура-
ция си зарива главата в пясъ-
ка, въпреки че всички страни 
докладваха за огромни и тежки 
проблеми, заяви в тв интервю 
председателят на Управителния 

съвет на блс д-р иван маджа-
ров в коментар на проблемите 
с електронните рецепти, които 
бяха обсъдени в понеделник на 
извънредно заседание на коми-
сията по здравеопазване в Нс.

„изнесоха данни, според ко-
ито за тези дни, които са мина-
ли, са изписани 80 000 рецепти, 
от които са изпълнени 68%. Не 
мога да кажа дали са продадени 
наистина толкова, защото сама-

та промяна в Наредба 4 не прави 
никакви промени на ниво апте-
ка. стана ясно на тази среща, 
че държавата няма никаква ин-
формация по отношение на дос-
тавки, проследимост на количе-
ства”, поясни д-р маджаров.

той акцентира, че в първия 
ден от въвеждането на елек-
тронните рецепти за антибиоти-
ци и лекарства за диабет 12% са 
случаите с разрешена замяна, а 

по-късно този процент достига 
47. По думите му това е, защото 
аптеките „не спазват закона” да 
не връщат никого и да осигурят 
лекарството до 24 часа.

„връщането на пациенти е 
нарушение на закона и не раз-
бирам защо всички си затварят 
очите за това”, категоричен е 
д-р маджаров. според него про-
блемът с електронните рецепти 
е заради търговски интерес. 

За последния месец 1001 шофьори са с вре-
менно отнети книжки заради положителни тесто-
ве за алкохол или наркотици, показва тревожна 
статистика на мвр. това става известно от отго-
вор  на вътрешния министър калин стоянов на 
депутатски въпрос.

Установените водачи на моторни превозни 
средства след употреба на алкохол или наркотични 
вещества за септември са 852-ма. За този период во-
дачите, които са хванати да шофират след употреба 
на алкохол, са 580, а с наркотици - 272-ма. 

образуваните досъдебни производства за шо-
фиране с концентрация на алкохол в кръвта над 
1,2 промила са 287, а с над 0,5 промила - 20. досъ-
дебните производства за шофиране след употреба 
на наркотици са 237, като има три, които са за пов-
торност на деянието. 

Пореден гаф е регис-
триран на и без това без-
крайния ремонт на про-
словутата ул. “Цар иван 
Шишман” в центъра на 
софия, съобщава “днев-
ник”. На кръстовището с 
ул. “ген. гурко” новата 
настилка на един от тро-
тоарите заобикаля поди-
ум, поставен от ресторант. 
сега той трябва да бъде 
премахнат и тротоарът 
под него също трябва да 
бъде ремонтиран. това 
ще наложи преправяне в 
тази част на кръстовище-
то, която вече изглежда 
завършена.

Заведението има раз-

решение за поставяне на 
маси и столове върху 22,8 
км. м от тротоари, но не и 
на преместваем подиум. в 
случая съоръжението дори 
не е преместваемо, защото 
е мополитно изградено и е 
облицовано с керамични 
плочи, имитиращи дърво. 

строителният надзор 
на ремонта на ул. “Цар 
Шишман” се упражнява от 
консорциума “Проджект 
надзор софия-център”. 
той спечели поръчката 
на столичната община на 
стойност 1,034 млн. лева с 
ддс, която включва обно-
вяването на Зона 4 на Цен-
тралната градска част. 

в ловешкото село дойренци е установено високо 
съдържание на нитрати във водата, с която се захранва 
водопроводната мрежа на селото. от дружеството вик 
в ловеч съобщават, че е препоръчително възрастното на-
селение на дойренци да не използва питейната вода от 
водопроводната мрежа на селото, а за децата до 3 г. това 
е задължително, тъй като е опасна за консумация.

след взетите проби и направения анализ на питейна-
та вода в дойренци е установено, че концентрацията на 
нитрати надвишава допустимите норми.

отчетени са 75,8 мг/л концентрация на нитрати, при 
максимална стойност от 50 мг/л регламентирана в наред-
бата за качеството на водата, предназначена за питейно-
битови нужди.

в момента се извършва обследване на причините 
за увеличението на нитратите в подаваната към селото 
вода, както и се предприемат мерки за Понижаване на 
наднормената стойност. 

Четирима са кандида-
тите за нов ректор на со-
фийския университет “св. 
климент охридски”. На 22 
ноември той ще бъде из-
бран на общо събрание с 
400 делегати, от които 60 са 
студенти и докторанти. 

кандидати за поста рек-
тор на най-старото висше 
училище у нас са акад. Нико-
лай витанов от Физическия 
факултет, проф. климент 
Найденов от геолого-гео-
графския факултет, проф. 
д-р георги вълчев от Фило-
софския факултет и проф. 

милен Замфиров от Факул-
тета по науки за образова-
нието и изкуствата.  

“да бъдеш ректор на 
най-големия университет 
е много изискващо. той 
трябва да бъде обединител 
на всички студенти, служи-
тели и преподаватели, да 
няма делене на факултети. 
важно е да бъде диалоги-
чен и отворен за работа със 
студентите”, заяви пред 
бНр радослав Христов, сту-
дент пети курс по “Право” 
и председател на студент-
ския съвет.

Паметник на ямболските учители - народи будители, тържествено се откри в Ямбол.  
Монументът е издигнат на площад “Страшимир Кринчев”. Церемонията по откриването  
събра десетки ученици, учители и деца от детските градини в града

БЛС скочи срещу властта
заради е-рецептите
Управляващите си зариват главата в пясъка, на всички проблеми 
отговарят с мълчание, твърди председателят д-р Иван Маджаров

д-р маджаров призова да има 
информация за наличността на 
лекарствата по складовете.

“На всички въпроси, които 
се зададоха, имаше само мълча-
ние. контролът върху аптеките, 
които са хиляди, е 800 проверки 
на изпълнителната агенция по 
лекарствата по метода „таен аг-
ент”. те са 8 души, които всич-
ки ги познават”, подчерта д-р 
маджаров.

д-р гергана Николова, която 
е член на Ус на лекарския съюз 
и общопрактикуващ лекар, зая-
ви, че властта лишава медиците 
от възможност да лекуват паци-
ентите си. софия не е българия, 
трябва да бъде разрешено док-
торите да издават и хартиени 
рецепти, смята тя.

стана ясно и че спешните 
медици не искат да изписват 
електронни рецепти за антиби-
отици, както предложи здрав-
ният министър Христо Хинков 
пред депутатите от здравната 
комисия в парламента.

За месец 
1000 шофьори 
са с отнети книжки

Пореден гаф при 
ремонта на ул. „Цар.  
Иван Шишман” в София

Четирима са  
кандидатите за ректор на 
Софийския университет

Високо съдържание 
на нитрати във  
водата в Дойренци
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“По закон “Лукойл нефтохим” дължи 
10% данък и 30% т.нар. данък солидар-
ност. ако не се лъжа, до този момент ра-
финерията в Бургас е изплатила около 136 
млн. лв. в бюджета и се очаква до края на 
година да плати още около 340 млн. лв., 
т.е. към 500 млн. лв. общо. това ще бъ-
дат неговите задължения. всички други 
данъци, за които се твърди и се обещават 
не виждам да има за тях законова основа.
това повече ми прилича на един държа-
вен рекет, отколкото на нещо смислено”, 
заяви бившият депутат от “БсП за Бълга-
рия” и председател на енергийния съвет 
на партията таско Ерменков каза пред 
Бтв и допълни,че данъците в България се 

определят със закони. 
според него всичко това, което се 

случва около “Лукойл нефтохим” е пре-
дизборно, за да може властта да докара 
със зъби и нокти дефицитът в бюджета да 
бъде 3%, каквото е едно от изискванията 
за влизане в Еврозоната. 

Политиците използват дерогацията 
за вноса на руски суров петрол като ре-
кет срещу “Лукойл”, заяви и президентът 
на синдиката на нефтохимиците Павлин 
ваковски. от синдикатите обявиха, че от 
“Лукойл” са платили всичко дължимо 
към хазната и се заканиха да използват 
всички законови средства, за да защитят 
работните места на хората.

междувременно, ден след като пар-
тиите в управлението уж се разбраха как 
да процедират с дерогацията на “Лукойл 
нефтохим”, напрежението в “сглобката” 
вчера отново нарасна. от ПП-дБ се ока-
заха против провеждането на извънредно 
заседание на парламента в петък, на което 
да се гледа темата за работата на рафине-
рията и липсата на финансова полза за 
гражданите от съществуващата дерога-
ция за вноса на руски петрол. 

двете партии искат темата да се дис-
кутира в парламента след изборите. от 
ГЕрБ и дПс бяха на обратната позиция, 
откъдето обещаха спешни промени в 
закона за енергетиката и реални постъ-

пления от рафинерията още следващата 
седмица. делян добрев от ГЕрБ обяви, 
че извънредно заседание на парламента в 
петък ще бъде насрочено и ще има и от 
това кой ще се появи на него ще проличи 
кой е “на хранилката” на “Лукойл”. 

“тя се оказа много голяма - в нея има 
членове на кабинета, председатели на 
парламентарни групи и министри”, каза 
добрев.

министерството на реги-
оналното развитие и благоу-
стройството обмисля въвеж-
дането на еднократни ваучери, 
които да покриват разходите за 
самоучастие при саниране на 
сгради, за които ще се изисква 
20% самоучастие. смисълът е 
тези ваучери временно да за-
пълнят празнината от налични 
финансови инструменти, чрез 
които хората, които не могат да 
си позволят това самоучастие, да 
получат средства. това се разбра 
по време на дискусия за енер-
гийното обновяване на сградите. 
идеята обаче още не е уточнена 
докрай и не е потвърден ангажи-
ментът на държавата в лицето на 
министерството на финансите, 
се разбра от думите на анге-
лина Бонева, зам.-министър на 
регионалното развитие и благо-
устройството.

ваучерите или каквато форма 
на подкрепа се избере, са пред-
назначени за хора, които влизат 

в понятието енергийно бедни и 
които са пречка при решението 
на общите събрания на блоковете 
всички собственици да се съгла-
сят да се направи санирането. 

този механизъм освен това 
ще бъде съобразен с очакваната 
наредба към променения Закона 
за енергетиката, в която трябва 
да се опише подробно кой може 
да получава енергийни помощи. 
идеята е, че този вид помощ 
вместо за покриване сметките за 
отопление може да се изрази в 
сума са самоучастие за енергий-
но обновяване, като една от це-
лите  е да се намалят разходите 
за енергия в жилището.

вече приключи кандидат-
стването по схемата, при която 
държавата покрива 100% от 
разходите за обновяването, като 
заявки са подадени за малко над 
3 хил. сгради до крайния срок 31 
май, но парите се очаква да стиг-
нат за около 700. останалите, ко-
ито ще са се подготвили за това, 

могат да кандидатстват по про-
грамата, която включва 20% са-
моучастие. По нея все още няма 
кандидати, но се очаква такива 
да станат сградите, които не са 
одобрени за 100% финансиране. 
Зам.-министърът посочи, че оч-
аква срокът за кандидатстване 
по нея да бъде удължен.

все още тече проверката по 
оценка на всички заявления, ре-
зултатите от която се очаква да 
бъдат оповестени през ноември. 
с предимство при тази оценка са 
големите панелни сгради.

“По изчисления на базата на 
вече обновени сгради това 20% 
самоучастие се равнява на сума-
та от 3-6 хил. лв. в зависимост от 
редица фактори, един от които е 
размерът на жилището”, съобщи 
ивайло велков, член на управи-
телния съвет на Бск.

санирането досега бе чрез 
отпускането в две последова-
телни години на по 1 млрд. лв. 
от държавния бюджет, заради 

което практиката бе критику-
вана, че чрез общи пари на да-
нъкоплатците се финансират 
дейности от полза само за някои 
от тях. в допълнение, ако не се 
ползва самоучастие, процесът 
по обновяване на общо над 60 
000 жилищни сгради, без да се 
броят обществените, ще отнеме 
десетилетия. 

според участници в диску-
сията именно заради това зана-
пред, за да отговори България на 
изискванията в Ес за енергийна 
ефективност, трябва да се движи 
с по-бързи темпове. на практи-
ка това означава, че във времето 
процентът самоучастие ще бъде 
постепенно завишаван, като се 

очаква да се разработят и финан-
сови инструменти в помощ на 
хората, които нямат пари в брой, 
за да платят дела си.

според екоминистъра Юли-
ян Попов има редица кметове 
,които не разбират проблема и са 
пасивни по отношение на тези 
програми. той очаква това да се 
промени след местните избори.

Попов коментира още, че 
трябва абсолютно да се забрани 
частичното саниране, към което 
прибягват отделни собственици 
на жилища. Причината е не само, 
че не води до ефекта, който би се 
получил, ако това се направи за 
цялата сграда, но и заради вида, 
който придобиват сградите. 

Пpaвитeлcтвaтa пo cвeтa дa oтвopят 
нoв фpoнт в глoбaлнoтo oгpaничaвaнe 
нa yкpивaнeтo нa дaнъци, кaтo 
нaлoжaт глoбaлeн минимaлeн дaнък 
в paзмep нa 2% въpxy милиapдepитe. 
това oбяви дaнъчнaтa oбcepвaтopия 
нa EC, предаде “ройтерс”. C нoвия 
дaнък мoгaт дa ce cъбиpaт пo 250 ми-
лиapдa долара гoдишнo, cpeщy yкpи-
вaнeтo нa дaнъци.

B cлyчaй, чe бъдe нaлoжeн нoв 
дaнък, cъбpaнaтa oт нeгo cyмa щe 
бъдe eквивaлeнтнa нa eдвa 2% oт 
бoгaтcтвoтo oт близo 13 тpилиoнa 
долара, пpитeжaвaнo oт 2700 ми-
лиapдepи в cвeтa. Cпopeд пpoyч-
вaнeтo нa дaнъчнaтa oбcepвaтopия 
нa EC, нaд 3000 милиapдepи пo cвeтa 
изпoлзвaт фиктивни кoмпaнии, зa дa 
избeгнaт дaнък въpxy дoxoдитe.

Kъм днeшнa дaтa eфeктивният 
личeн дaнък нa милиapдepитe чecтo 
e дaлeч пo-мaлък oт тoзи, кoйтo 
плaщaт дpyги дaнъкoплaтци c мнoгo 
пo-cкpoмни cpeдcтвa. те мoгaт дa 

влoжaт бoгaтcтвoтo cи във фиктивни 
кoмпaнии, кoитo ги пpeдпaзвaт oт дa-
нък въpxy дoxoдa, твъpди нoв дoклaд 
зa глoбaлнитe дaнъчни yкpивaния зa 
2024 гoдинa. 

“според нас това е трудно да се 
оправдае, защото рискува да под-
копае устойчивостта на данъчните 
системи и социалната приемливост 
на данъчното облагане”, обясни ди-
ректорът на обсерваторията Габриел 
Зукман.

Личнитe дaнъци нa милиapдepи-
тe в CAЩ ce oцeнявaт нa близo 0,5%, 
кaтo в cъщoтo вpeмe тe ca paвни нa 0 
във Фpaнция, кoятo инaчe e cтpaнa c 
виcoки дaнъци.

дaнъчнaтa opгaнизaция e ycтaнo-
вилa, чe aвтoмaтизиpaнeтo нa oбмeнa 
нa инфopмaция мeждy бaнкитe e 
дoвeлo дo cпaд нa yкpивaнeтo нa дa-
нъци в oфшopни зoни c oкoлo тpи 
пъти.

Коментар на стр.10

Близо 30% от ре-
публиканските пъ-
тища в България са 
за основен ремонт. 
това каза в “денят 
започва” по Бнт ан-
дрей Цеков, минис-
тър на регионалното 
развитие и благоу-
стройството. 

“28% от репу-
бликанските пътища 
в България са за ос-
новен ремонт, това 
означава около 5500 
километра. тези пъ-
тища са изгражда-
ни от 70-те години 
насам. има пътни 
участъци, които не 
са основно ремон-
тирани от момента 
на изграждането им. 
това е изключително 
сериозен проблем, 
тъй като ако предпо-

ложим, че трябва да 
извършим незабавно 
основни ремонти на 
тези 5500 км пътища 
в следващата година 
трябва да похарчим 
около 10-15 млрд. 
лева. очевидно това 
не е по силите на бю-
джета, тъй като нор-
малната сума, която 
се заделя от бюджета 

за пътна поддръжка 
е от порядъка на 1 
млрд. лева. плюс до-
пълнителни 2 млрд. 
за основен ремонт и 
за основно строител-
ство”, каза андрей 
Цеков.

“изправени сме 
пред обективната ре-
алност. Българските 
пътища са строени в 

продължение на 50 
години. но през по-
следните 30 години 
нивото на поддръж-
ка и на възстановя-
ване на експлоата-
ционните качества 
на пътната мрежа е 
относително ниско.”, 
допълни министъ-
рът.

Таско ЕрмЕнков:

Държавен рекет върху „Лукойл Нефтохим”

Таско Ерменков

Забраняват обновяването на сградите на парче

Предлагат глобален 
данък за милиардерите

30% от пътищата у нас 
са за основен ремонт

Обмислят ваучери за саниране 
за енергийно бедни 
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комисията за защита на 
конкуренцията (кЗк) спира 
инициативата на министер-
ството на икономиката "дос-
тъпно за вас", свързана с це-
ните на 9 основни групи храни 
от малката потребителска 
кошница в търговската мре-
жа, която трябваше да стар-
тира на 1 ноември. новината 
дойде от министерството на 
икономиката и индустрията, 
откъдето съобщиха, че са по-
искали изрично становище от 
кЗк.

регулаторът посочва в ста-
новището до министерството, 
че "включването в инициати-
вата на търговци на дребно на 
хранителни стоки ще доведе до 
ограничаване на ценовата кон-
куренция между тези търго-
вци". освен това кЗк посочва, 
че инициативата предполага 
нарушаване на конституцион-
ния принцип на свободна сто-
панска инициатива.

според кЗк възможна мяр-
ка за справяне с ръста на це-

ните би била, например, "пре-
доставяне на индивидуални 
пакети хранителни продукти 
и осигуряване на топъл обяд". 
от министерството на иконо-
миката отричат инициативата 
да задължава участниците в 
нея да поддържат определени 
цени. 

няма да се откажем от 
инициативата, заяви по-къс-
но икономическият министър 
Богдан Богданов пред "нова 
телевизия" по повод отрица-
телното становище на кЗк. тя 
предвижда всяка седмица тър-
говските вериги да обявяват 
на специални информационни 
табла най-ниски цени на 50 
продукти от 9 основни групи 
храни от малката потребител-
ска кошница и е планирана да 
започне на 1 ноември.

"Ще инициираме среща 
с кЗк, за да разберем какво 
точно ги притеснява в иници-
ативата "достъпно до вас" и 
какво може да се промени", 
заяви Богданов. той каза, че 

кампанията е доброволна и не 
задължава търговските вериги 
да спазват определени тавани 
на цени или надценки. според 
Богданов търговците спокой-
но ще могат да се конкурират 
за тези 50 продукта от първа 
необходимост.

По думите на Богданов от 
веригите не се иска нищо по-

вече от това всяка седмица да 
обявяват на табло в магазини-
те и в брошурите си кои ви-
дове хляб, месо, млечни про-
дукти, плодове, зеленчуци са 
с най-ниска цена. това обаче 
не е по-различно от сегашните 
промоции на търговците, кои-
то те публикуват всяка седми-
ца в специалните си рекламни 

брошури. Единствената раз-
лика е, че тези стоки ще бъдат 
отбелязани с логото на кампа-
нията "достъпно до вас".

При това становище на кЗк 
обаче, не е ясно дали веригите 
ще се съгласят да участват, 
опасявайки се, че може да се 
окажат нарушители на закона 
за защита на конкуренцията.

61% от хората използват кредитни и дебитни карти, като при 
хората над 70 години само 4-5 процента ползват такива методи. 
този начин на плащане е най-малко разпространен сред хората с 
ниска или никаква образователна степен и живеещите в селата.
това показва проучване на социологическата агенция "тренд". 
35% от хората, които ползват безкешово плащане, предпочитат 
да плащат в брой. други 27 на сто от участниците в анкетата 
предпочитат безналичното плащане.

13% от респондентите плащат всеки ден безкешово. най-
многобройна е групата, която ползва този метод няколко пъти 
в седмицата - 40 процента. веднъж в седмицата плащат 12 про-
цента от хората, а групата на тези, които го правят няколко пъти 
в месеца, е 21 на сто.

71% от осъществяващи безналични плащания казват, че не 
срещат никакви трудности, а рядко изпитват трудности 25% от 
хората. най-голямото предимство за 52% от участниците в анке-
тата смятат, че този начин на плащане е удобство. За други 27% 
това е достъпът до всички и/или до голяма част от средствата. 
44% от хората смятат, че има опасност от кражби на средства от 
ползването на безкешово плащане, а на обратния полюс са 39% 
от респондентите.

домакинствата притежават 
депозити в банките на стойност 
76,460 млрд. лв. (40,9 на сто от 
БвП) в края на септември, отчи-
та Българската народна банка. 
те се увеличават с 10,5% спря-
мо същия месец на 2022 г. де-
позитите на неправителствения 
сектор са 122,17 млрд. лв. (65,4 
на сто от БвП), и за година се 
увеличават с 9,4%.

депозитите на финансовите 
предприятия намаляват с 5,6 на 
сто на годишна база през сеп-
тември 2023 г. и в края на ме-
сеца достигат 3,383 млрд. лв. 

(1,8% от БвП).
кредитите за домакинствата 

са 36,920 млрд. лв. (19,7%  от 
БвП). спрямо септември 2022 
г. те се увеличават с 14%. в 
края на септември жилищни-
те кредити са 18,763 млрд. лв. 
и нарастват на годишна база с 
18,8% (18,7 на сто е годишното 
увеличение през август 2023 го-
дина).  Потребителските кре-
дити възлизат на 16,494 млрд. 
лв. и се увеличават с 10,5 на сто 
спрямо септември 2022 г. (10,8 
на сто годишно повишение през 
август 2023 година).

КЗК попари идеите на 
властта за евтини храни 

Всеки трети се страхува 
да плаща с карта

Домакинствата държат 
над 76 млрд. лв. в банките 

Покупка на кола, която никога на получавате. 
стоки, различни от поръчаните. нежелани або-
наменти, които товарят семейния бюджет. тези 
онлайн измами са топ 3 в класацията, съобщи 
Европейският потребителски център (ЕПЦ). 

класацията е направена на база потребител-
ски оплаквания, а октомври е месецът ни ки-
берсигурността и затова от ЕПЦ напомнят да се 
внимава.

Една от често разпространените измами, 
която може да коства спестяванията, е при по-
купката на коли втора употреба. обикновено 
офертата е много добра, а потребителят бива 
заблуден с изпращане на проформа фактура и 
обещание, че автомобилът ще бъде доставен до 
две седмици.

"Започват да водят преговори с продавача, 
получават проформа фактура и един договор, 
който обикновено е на името на физическо лице, 
не на фирма, но зарадвани и забързани от това, 
че офертата е супер изгодна, много хора не об-
ръщат внимание на тази ситуация. те превеж-
дат парите с банков трансфер и в последствие 

продавачът из-
чезва", разказа 
пред Бнр соня 

спасова от 
ЕПЦ.

 от центъра съветват в такива случаи да 
не се прибързва с превеждането на пари, преди 
да се направи оглед на място.

вторият често срещан вид измама е свързан с 
покупка на дрехи, обувки, аксесоари или техни-
ка. И в тези случай офертата е изгодна. от ЕПЦ 
дават пример с покупка на електрически скутер. 
три седмици след поръчката потребителят по-
лучава имейл, че доставката му е в пощата. там 
обаче го очакват очила на цена от 1 евро.

"Първото и основно правило е проверка и пак 
проверка. не кликайте върху сайт, който слу-
чайно е попадал в полезрението ви. особено ако 
домейнът ви се струва някак странен, вътре има 
всякакъв вид стоки и всичките са изключително 
изгодни и намалени. сравнете цените на избра-
ния продукт с тези на други онлайн търговци. 
Потърсете отзиви за избрания продавач. И про-
верете дали адресът на сайта е сигурен - трябва 
да започва с http", съветват от центъра.

много често деца и тийнеджъри, играещи 
различни игри онлайн, стават жертва на измама 
без да разберат. това се прави предимно чрез 
кодове, които им се изпращат като съобщения. 
При отварянето на линковете обаче те се съгла-
сяват на абонамент за различни услуги. така се 
увеличава сметката за телефона или парите се 
взимат от банкова карта, ако та-
кава е регистрирана.

Кои са топ 3 на онлайн измамите

След отрицателното становище не е ясно дали веригите 
ще се съгласят да участват в кампанията на правителството 
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Хаитянски мигранти пресичат река Тукеса, за да влязат в Панама. Десетки чартърни полети са пристигнали в Никарагуа. 
Германският канцлер Олаф Шолц заяви, че е време 480 000 украински бежанци в трудоспособна възраст в страната 
 да започнат работа. Езиковата бариера вече не била проблем

В Западна Кения се проведе 
ежегодната борба с бикове. Хиляди 
от страната и чужбина наблюдаваха 
атракцията. За разлика от 
испанската корида, в Кения два бика 
се бият, докато единият не избяга

Унгарският премиер ви-
ктор орбан обвини европей-
ските власти в Брюксел, че 
се стремят да лишат страна-
та му от нейната идентич-
ност. По време на митинг в 
град веспрем по случай съ-
битията от 1956 г. той срав-

ни ЕС със СССр. 
“днес се случват неща, 

които напомнят съветските 
времена. Наистина, исто-
рията се повтаря. москва 
беше трагедия. Брюксел е 
просто лоша, модерна па-
родия”, заяви премиерът, 

допълвайки, че ЕС се оп-
итва да наложи свой модел 
на либерална демокрация, 
отхвърляна от унгарския 
народ, който има различна 
визия що е свобода. 

“За западняците сво-
бодата означава бягство - 

освободете се от мястото, 
където сте родени, смене-
те нацията, сменете пола, 
променете идентичността”, 
уточни орбан, допълвайки, 
че унгарците не са готови да 
се откажат от своята иден-
тичност.

Орбан: 

С Москва беше трагедия, с Брюксел - пародия

Една от най-ярките политически фигури в Германия - 
Сара вагенкнехт, напусна “Левицата” и обяви създаване-
то на “Съюз за разум и справедливост”. още девет депу-
тати от Бундестага се присъединиха към новата партия.

вагенкнехт се обяви срещу социалната несправед-
ливост, неконтролираната миграция, въоръжаването на 
Украйна и антируските санкции като удрящи национал-
ната икономика.

Новата партия планира да участва догодина в регио-
налните избори в източните федерални провинции Сак-
сония, тюрингия и Бранденбург, надявайки се да при-
влече недоволните избиратели и от ляво, и от дясно.

Според проучване на социолозите от “Сивей”, цитира-
но от “ройтерс”, близо 20% от гражданите на Бундесрепу-
бликата не изключват да гласуват за новата партия.

Германия с нова  
лява партия

австрийският вътрешен министър Герхард карнер по-
твърди позицията си срещу разширяването на Шенген. в 
интервю за националната телевизия той отбеляза, че заради 
наскоро въведените гранични контроли пространството за 
свободно движение “не функционира”. 

Същевременно той обори аргументите, че австрия тряб-
ва да вдигне ветото от България и румъния за присъединява-
не, защото били изпълнили изцяло поставените условия.

“като вътрешен министър отговарям за сигурността на 
страната ни. видях оградата по границата между България и 
турция заедно с федералния канцлер, вижда се, че има още 
много работа”, допълни кернер. 

министърът засегна въпроса за бежански и миграционен пакт 
в Европа, но за целта е необходимо да има действаща защита по 
външната граница, “каквато в момента няма” по думите му. 

Австрия пак е против 
България в Шенген

десетки хиляди жени 
в исландия, включително 
премиерката катрин якобс-
дотир, не отидоха на работа 
в знак на протест срещу раз-
ликата в заплащането между 
половете, съобщи Би Би Си. 
към тях се присъединиха и 
небинарните хора (такива, 
които не са с ясно определен 
пол).

това е първата целоднев-
на стачка на жените в отда-
лечената островна държава 
в северната част на атланти-
ческия океан от 1975 г. очак-
ваше се особено засегнати да 

бъдат секторите, в които ра-
ботещите са преобладаващо 
жени, като здравеопазването 
и образованието. Преустано-
вена бе домакинската работа 
и гледането на децата, до-
пълва в. “Гардиън”.

“аз няма да работя този 
ден, както очаквам всички 
жени да направят същото”, 
заяви исландската министър-
председателка, която е пред-
ставител на левицата. якоб-
сдотир стачкува ефективно. 
кабинетът спря работа.

организаторите се надя-
ват стачката да привлече вни-

манието към продължаваща-
та разлика в заплащането по 
полов признак и към широко 
разпространеното сексуално 
насилие и тормоз.

исландия е класирана от 
Световния икономически 
форум на първо място сред 
държавите по отношение 
на равенството между по-
ловете 14 поредни години. 
Пълно равенство обаче няма 
дори на вулканичния остров, 
чийто резултат е 91,2%, от-
белязват световните медии. 
в някои професии жените 
продължават да печелят 21 
на сто по-малко от мъжете, 
а 40% са били подложени на 
сексуален тормоз по полов 
признак.

Протестът отбеляза и 
първата целодневна стачка 
от 1975 г. тогава около 90 
на сто от исландските жени 
отказват да работят, за да 
подчертаят своето значение 
за икономиката.

Бившата президентка ви-
гдис Финбогадотир съобщи 
през 2015 г. пред Би Би Си, 
че стачката от 1975 г. е била 
“първата стъпка за еманци-
пацията на жените в ислан-
дия”. тя води до сериозни 
промени - на следващата 
година парламентът прие-
ма закон за равно заплаща-
не между половете, а през  
1980 г. става факт първият в 
света демократичен избор на 
жена за държавен глава.

Цистерна с амоняк 
дерайлира в Сърбия

Влакова цистерна с амоняк е 
излязла от релсите близо до из-
точния сръбски град Зайчар. От 
“ЖП инфраструктура на Сърбия” 
съобщават, че за щастие не се е 
стигнало до обръщане и разлив. 
Причините за инцидента се изя-
сняват. 

Спор в Словения  
за правото на пистолет

Словенското правителство 
осъди като “напълно безотгово-
рен” призива на лидера на опози-
ционната Демократическа пар-
тия и бивш премиер Янез Янша за 
облекчаване на правилата за при-
добиване на огнестрелно оръжие. 
По време на митинг той призова 
“народът да се въоръжава” в ус-
ловията на засилен мигрантски 
натиск. 

Тежка верижна  
катастрофа в Луизиана

Най-малко седем души са за-
гинали, след като дим от горски 
пожар намали видимостта на 
пътя и причини тежка верижна 
катастрофа с участието на 158 
превозни средства в южната част 
на американския щат Луизиана. В 
болница в Ню Орлиънс са настане-
ни 25 души. 

13 полицаи убити от 
бандити в Мексико

Най-малко 13 полицаи са заги-
нали, след като попадат в засада 
на престъпна групировка в южния 
мексикански щат Гереро. Преди 
да влязат в капана, служителите 
на реда били изпратени в изоли-
ран район, след постъпил сигнал за 
взривове. 

6,2 по Рихтер край Тайван
Земетресение с магнитуд 6,2 по 

скалата на Рихтер разлюля източно-
то крайбрежие на Тайван. Сградите 
в Тайпе са се разлюлели, но няма дан-
ни за щети и пострадали. Влаковете 
в метрото са имали забавяне, но дви-
жението е възстановено. 

Япония разследва “Гугъл” 
Японската Комисия за справед-

лива търговия е започнала разслед-
ване срещу “Гугъл” за предполага-
еми нарушения на закона за равна 
конкуренция на пазара за услуги в 
интернет. Технологичният гигант 
е отстъпил част от приходите 
си от операционната система 
“Андроид” на производители на 
мобилни телефони при условие, че 
няма да инсталират конкурентни 
търсачки на устройствата.

Десетки хиляди жени 
в Исландия на протест
Те недоволстват от разликата  
в заплатите с мъжете
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да направим равносметка на изтекла-
та седмица от въвеждането на електрон-
ните бели рецепти. Уточняваме, че бели 
са рецептите за лекарства, които не се 
заплащат от НЗОК и не са жълти или зе-
лени (съдържащи наркотични вещества). 
Последните от месеци се отпускат само в 
електронен вариант. в конкретния случай 
белите рецепти обхващат най-масово из-
ползваните по време на епидемия лекар-
ства - антибиотиците. те са най-масово 
използвани и по друга причина - всеки си 
ги “предписва”, когато прецени, по спо-
мени от предишно лечение, ако темпера-
турата му не спадне след два дни и не му 
се ходи на лекар.

Какво се случи, след като дълго от-
лаганите е-рецепти влязоха в сила от 16 
октомври. Лекарите изригнаха: “истината 
лъсна, досега аптеките са заменяли лекар-
ствата, обозначени в рецептите ни, с ка-
квито преценят генерични форми”. 

Пак да уточним, че генеричните фор-
ми са медикаменти със същата актив-
на съставка, но от друг производител. 
Фармацевтите нададоха вой - “лекарите 
изписват медикаменти, които от месеци 
липсват в аптеките, искаме да отбелязват 
възможност за замяна”. А пациентите ти-
чаха от едните до другите или негодуваха, 
че лекарят не им изписва рецепти, когато 
му звъннат по телефона след 18 часа.
Колко са изненадани лекарите

въвеждането на въпросните рецепти 
се отлага многократно през последните 
години точно заради съпротивата на ле-
карското съсловие. През август тази годи-
на най-сетне от здравното министерство 
обявиха, че антибиотиците и лекарствата 

за диабет ще се отпускат само с е-рецеп-
та. решението дойде след многократни 
сигнали, че в аптеките липсват лекарства 
заради износ, презапасяване и производ-
ствени проблеми. мярката беше подло-
жена на обществено обсъждане и заради 
разногласия в съсловията въвеждането 
й се случи не на 1 октомври, както беше 
обявено предварително, а две седмици по-
късно. време, в което системата можеше 
да бъде тествана, но като че ли лекарите 
се надяваха номерът с отлагането отново 
да мине, а и както се разбира са имали ал-
тернативно предложение - електронна и 
хартиена рецепта да се издават паралел-
но, иначе ще излязат на протест.

в първия ден от въвеждането на за-
дължителните е-рецепти за антибиотици 
и антидиабетни лекарства бройката им 
скочи 60 пъти, което доказа, че въвеж-

дането им е ефективно, само когато е 
задължително. Показа и още нещо, че 
многократното отлагане и отпуснатите 
гратисни периоди не са били използвани 
от медицинските специалисти, за да се 
подготвят и да тестват мобилното при-
ложение, което беше представено през 

март тази година, и голяма част от тях не 
знаеха как да го използват, въпреки че е 
създадено за тяхно улеснение.

Още по-изненадани бяха зъболекари-
те, които до последно се съпротивляваха 
на електронизацията в здравеопазването, 
въпреки че е неизбежна, и въпреки мно-
гократните срещи и разяснения специал-
но за съсловието.

През първия ден от задължителното 
въвеждане на е-рецептите от издадени 
26 000 е-рецепти само при 4000 лекарят 
е отбелязал в електронното предписание, 
че позволява генерично заместване. Фа-
ктът, че масово бяха връщани пациенти с 
мотива, че предписаното от тях лекарство 
липсва “от месеци” даде основание на ле-
карите да твърдят, че фармацевтите се оп-
итват за изземат контрола над терапията, 
макар медиците да носят отговорността 

за лечението на пациента.
Какво се случи в аптеките

Фармацевтите отдавна настояват за 
въвеждане на генерична замяна с аргу-
мента, че това осигурява алтернатива при 
липса на медикаменти в търговската мре-
жа. Според тях липсите на определени 
продукти отдавна е факт, а лекарите ня-
мат представа какво е налично на българ-
ския фармацевтичен пазар.

Същевременно напоследък все по-ак-
тивно се говори за пороците на “вертикал-
ната интеграция” - или за възможността 
търговец на едро/вносител да може да от-
крива колкото иска аптеки, чрез свързани 
лица. 

От Българския фармацевтичен съюз 
отдавна настояват за законодателни про-
мени точно в тази посока. Аргументът е, 
че никой не може да спре вносител с N 
на брой аптеки да предлага в тях лекар-
ствата, които той е внесъл на пазара, а не 
тези, които са предписани, с мотива, че 
има липси. Както се установи липсите у 
нас невинаги са в резултат от производ-
ствени проблеми, а от нерегламентиран 
износ. да не отваряме темата за система-
та за контрол СЕСПА, която както стана 
ясно, не може да контролира този процес 
в сегашния си вид.

Защо е тази борба между 
лекари и аптекари

Едва ли има някой, който още да не 
знае, че фармацевтичните компании пред-
лагат стимули, ако техният продукт се 
предписва по-често и се продава повече. 
това носи ползи и за лекаря, и за търгове-
ца на дребно. Споменахме и за конкрет-
ния търговски интерес при “вертикалната 
интеграция”. иначе казано борбата е за 
пари, както винаги е било.

докато съсловията се борят за над-
мощие, изскачат и чисто софтуерни про-
блеми, които можеха да бъдат спестени 
на всички по веригата. Оказа се, че ан-

тибиотиците от паралелен внос, макар и 
от един и същ производител, не могат да 
бъдат предписвани, защото се въвеждат в 
системата с друг код - т. нар. национален 
номер. Сиреч, ако търсен антибиотик не 
е доставен от официалния вносител, но в 
аптеките го има от паралелен внос и ма-
кар и да го виждате на рафта, фармаце-
втът не може да ви го продаде, защото в 
рецептата не е въведен неговият код.

Освен този проблем се оказа, че някои 
от е-рецептите не са видими от софтуера 
на аптеките часове след предписването 
им, а за определени форми като гранули-
раните лекарствени продукти има несъ-
ответствие и в аптеката се визуализират 
“маймунки”. От министерството на здра-
веопазването обещаха всички сигнали за 
проблеми със системата да се обработват 
своевременно и до две седмици тя да за-
работи гладко.

За изглаждане на процеса 

обаче не помагат особено и пациентите. 
Пандемията задълбочи порочния навик да 
се търсят лекари по телефона и да се иска 
рецепта, без да се ходи на преглед. Само 
че времето на вайбър рецептите отмина и 
тази практика трябва да спре. Електрон-
на рецепта не може да бъде издадена без 
амбулаторен лист, а такъв се издава само 
при извършен физически преглед. това 
е единствената нормална практика и ние 
пациентите ще трябва да го приемем, още 
повече, че е в наш интерес. Ще трябва да 
изхвърлим и грижливо пазените стари 
хартиени рецепти, с които можехме да 
си купуваме любимия антибиотик, кога-
то преценим, че ни е нужен. трябва да го 
направим, ако искаме действително да се 
въведе контрол над лекарствоснабдяване-
то, за да не пищим, че нещо липсва.

Остава въпросът с цените на лекар-
ствата у нас, които са предмет на други 
мерки. тях електронните рецепти няма да 
ги нормализират.

Нюз бг

Хаосът с електронните рецепти  
Борбата е за контрола, 
не за пациента
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Интервю на  
Нора СтоИчкова, БСтв

n Как върви предизборната 
кампания, г-н Байчев, остана съв-
сем малко време?

- кампанията от страна на поли-
тическите сили върви нормално, тра-
диционно. По-интересно върви тя за, 
нека да ги нарека, “бизнес партиите”. 
Центърът на града се е обърнал на бит-
пазар - от едната шатра се предлагат 
бонбони, от другата шатра - за да ги за-
тапят, започват да предлагат фланелки 
и шапки, трети раздават вино... не се 
акцентира върху идеи, политики, а се 
обещава доста на едро.

n Вие на кои точно приорите-
ти за развитие на Карнобат на-
блягате?

- на това, което не е свършено в 
годините и от което общината има 
нужда, както и на това, което граж-
даните споделят и изтъкват като не-
обходимост за града и селата. 

Голяма част от пътникопотока от 
товарни автомобили, които идват от 
ГкПП “капитан андреево”, което се 
оказа най-натоварено в цяла европа, 
минава пред карнобат. нашето же-
лание е да бъде изграден един обхо-
ден път. 

на следващо място, желая да при-
влечем инвеститори, които са различ-
ни от собствениците на фотоволтаици. 
това го казвам от гледна точка, че фо-
товолтаиците са много скъпа инвес-
тиция, но там работят 4-5 охранителя 
на минимална работна заплата. не се 
създават работни места, нито добавена 
стойност на продукцията и най-вече не 
се задържат младите хора. 

като споменах за млади хора, 
смятаме да предприемем политики за 
задържане на млади специалисти. в 
нашата болница например, има само 3 
отделения, а лекарите са в предпенси-
онна възраст. не се мисли за бъдещето 
на града, а има достатъчно деца, които 
учат медицина. общината трябва да 
създаде фонд, който да дава стипендии 
на тези деца и част от тях да се вър-
нат по договор да работят в нея. няма 
нищо лошо в това да си осигурим ка-
дрите за болницата. 

трябва да помислим и за селата, 
тъй като освен града има и още 30 
села, където няма болнично лечение, с 
изключение на едно с фелдшер на 70 и 
повече години. можем да участваме в 
европейска програма по тази линия, да 
се заплаща на медицинско лице с опит 
да обикаля по селата. 

за мен постигнатото до момен-

та е една основа, която обаче не се 
надгражда. да вземем спортната зала 
- ние така й казваме, но това е едно 
помещение, което тече, когато вали 
дъжд. за да бъде спортна зала, трябва 
да може да се провеждат състезания, 
тренировки...

n Колко души живеят в община 
Карнобат?

- за съжаление, вече са около 20 
хил. и 500 заедно със селата. Преди 
20 години бяхме 29 000 души, като 
напусналите са млади хора, които 
отиват да учат другаде и повече не се 
завръщат в града. 

n Какъв тип инвеститори ви 
трябват и в кои области смятате, 
че общината би могла да се развива 
най-добре?

- определено можем да се развива-
ме в областта на селското стопанство 
и преработвателната промишленост, 
тъй като общината е най-големият 
овощар в българия. има хора, които 
се занимават с лозарство и търсят къде 
да продават гроздето, което произвеж-
дат. може да се търси инвеститор и 
в областта на маслобойните или пре-
работватели, които работят с брашна, 
защото и най-голямата мелница в бъл-
гария е в община карнобат.  

за всичко това трябва да бъдат съз-
дадени условия. на първо място - да 
има път към съответната икономиче-
ска зона. когато си закупиш съответ-
ния парцел, трябва да имаш там осигу-
рени и вода и трифазен ток. в момента 
имаме две икономически зони, пътят 
до тях е с 20-30 сантиметрови дупки, 
няма вода, няма и ток. 

n Тоест, вие имате планове да 
развиете тези две икономически 
зони така, че да станат атрак-
тивни за инвеститори.

- абсолютно. По-нататък - общи-
ната ни би могла да се обърне и към 
развитието на туризма. имаме една 
крепост - маркели, в която са инвес-
тирани 3.2 млн. лв. тя е средновеков-
на, има и трикорабна църква. до там 
има и хубав път, но толкоз - всичко 
друго е изоставено и тъне в шубра-
ци, храсталаци и т.н. не се работи 
в посока привличане на туристи. а 
това място заедно с шатата наоколо 
би могло да се развие като чудесна 
дестинация за винен туризъм.

n Какви други възможности 
предлага земята на община Карно-
бат освен лозарство?

- всичко може да се отглежда - 
плодове, зеленчуци, полски култури. 
земята при нас е плодородна. в съ-
седни общини има много хора, които 
се занимават с парниково производ-
ство. При нас има голям производи-
тел, който зарежда с малини големите 

търговски вериги, друг ги зарежда с 
чери домати. Хората работят, имат 
инициативата, трябва да бъдат стиму-
лирани в правилната посока.

n Преди време БСП заговори за 
това, че трябва да остават повече 
пари в общините. Как смятате за 
най-справедливо да се разпределят 
средствата между държавния бю-
джет и общините?

- според мен централното ръковод-
ство, държавата, няма интерес да има 
децентрализация на общините, защото 
тогава политическите сили, които упра-
вляват, биха могли да изтърват властта, 
която упражняват, чрез местната власт. 
в тази връзка стигаме до прословутите 
постановления на мс, с които се раз-
дават едни пари на края на годината. 
нашата битка в парламента беше това 
да минава през парламента и да има ня-
каква реципрочност и ясен механизъм, 
по който се раздават тези пари. 

за мен децентрализацията е по-
лезна от гледна точка на това, че об-
щините могат да получат финансова 
независимост от политическото ръ-
ководство в държавата, да участват 
по-смело в проекти или да теглят 
заеми...в европа върви процес на 
децентрализация на регионите, надя-
вам се да стигне и до българия.

n Не само в Карнобат, в цяла 
България има  региони, които се 
обезлюдяват, защото няма работа 
и не може да се намери подходяща 
заетост на младите с достойно 
заплащане. Виждате ли решение 
на този проблем, който касае не 
само вашата община, а и страна-
та като цяло?

- Личното ми мнение е, че дър-
жавата има възможност, но няма 
желание. давам пример и с учите-
лите. когато стана ясно, че те са в 
предпенсионна и пенсионна възраст, 
се усетиха, че начинът да привлекат 
млади и образовани хора е през уве-
личаване на заплатите. когато това 
се случи, виждате колко много хора 
се преквалифицираха в педагози. 

за мен е важно също и смятам, че 
е крайно време да затегнем кранче-
тата за източване на държавния и об-
щинските бюджети. това е нещото, 
което съсипва държавата и не дава 
възможност за растеж на качеството 
на живота. няма как една магистрала 
или улица, да струва еди колко си пари 
и сравнявайки го с други държави да 
установяваш разлика в милиони, при 
положение, че там трудът, горивата, 

токът, материалът е по-скъп. тук се 
краде, това е грозната истина. 

n В община Карнобат краде ли 
се, понеже стана дума за грозната 
истина? Как ще коментирате моде-
ла, който досега управляваше?

- дали се краде или не - това е 
работа на съответните органи. след 
като не са установили, явно не се 
краде. обаче - давам показател при-
мер с прословутия център на града и 
парка, чиято реконструкция струва-
ше 4.5 млн. в един момент се оказа, 
че трябва да дофинансираме с още 
половин млн., защото измерванията 
в градината са били грешни. аз се 
поинтересувах кой е този човек, кой-
то не е измерил правилно и се оказа, 
че няма отговор, такъв не получих. 

винаги съм казвал, че трябва да 
се работи с мисъл и чувство за отго-
ворност и когато нещо не е напра-
вено, както трябва, ти не бива да го 
разписваш, а да изискваш то да бъде 
свършено качествено. 

n Ще потърсите ли сметка за 
безобразията, които са извършени 
в община Карнобат?

- ние не гоним сметка, не таим 
лоши чувства, но за да се знае откъде 
тръгваме, би следвало да се извърши 
една ревизия. 

n Какво друго бихте предложи-
ли на хората, които ще гласуват 
за вас на тези избори, вкл. и в тези 
30 села, забравени от бога?

- най-бързото нещо, което смя-
таме да направим е въвеждането на 
видеонаблюдение с цел подобряване 
сигурността на хората. вече споменах 
за мобилен лекарски кабинет. имаме 
желание и за мобилна група, която 
ще се занимава с благоустрояване в 
селата - за почистване, за поправка 
на пейки, за косене и т.н. в момента 
това нещо е възложено на кметовете, 
някои от които са над 70 г., а има и 
жени. на следващо място - включване 
и на селата в европейски програми...

n Защо трябва да гласуват хо-
рата за вас на 29 октомври?

- на първо място се обръщам 
към тези гласоподаватели, които 
са принуждавани или съветвани от 
своите работодатели да гласуват по 
определен начин - тези, които твър-
дят, че ви дават хляма, всъщност ви 
крадат салама. Гласувайте с разум с 
бюлетина номер 1 за нещо различ-
но, което ще се случи.  

           
(със съкращения)    

Тодор Байчев:

Карнобат има 
потенциал за 
силно земеделие 
и туризъм
Нов обходен път извън града за ограничаване 
на товаропотока обещава кандидатът за кмет 
на общината, издигнат от „БСП за България”

тодор Байчев е роден в карнобат през 1973 г. Завършил е право във вСУ 
“черноризец Храбър”. от 2001 г. е работил като юристконсулт в „топаз мел” 
оод, а от 2007 г. е адвокат на свободна практика. Бил е депутат от БСП в 
периода 2017-2021 г. Има две деца.
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СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ИНФОРМИРАНОСТ ПО 

ПРОБЛЕМИТЕ НА МАЛКИТЕ ХОРА. Отбелязва се 
от 2013 г. по ини-
циатива на мек-
сиканска фонда-
ция. Годишнина 
от рождението 
на Били Барти (25 
октомври 1924 
г.), който през 
1957 г. заедно с 20 
свои приятели с нисък ръст основават организацията 
“Малките хора на Америка”.

1811 - РАЖДА СЕ ЕВАРИСТ ГАЛОА, ФРЕНСКИ 
МАТЕМАТИК (УМИРА 1832 Г.). Още 
като ученик успява да определи необ-
ходимо и достатъчно условие един 
полином да е решим в радикали, обоб-
щавайки работата по многовековния 
проблем. Заниманията му са основа за теорията на 
Галоа - базисен дял във висшата алгебра. Математи-
кът е заклет републиканец. 

1825 - РАЖДА СЕ ЙОХАН ЩРАУС (СИН), АВ-
СТРИЙСКИ КОМПОЗИТОР, ЦИГУЛАР И ДИРИ-
ГЕНТ (УМИРА 1899 Г.). 19-годишен 
жъне успех още с първия си концерт. 
След смъртта на баща си застава 
начело на неговия оркестър. Дотогава 
композира бална музика и си спечелва 
прякора “Кралят на валса” (“На хуба-
вия син Дунав” и др.). Пише оперети, 
най-известните от които са “Прилепът” и “Цигански 
барон”.

1838 - РАЖДА СЕ ЖОРЖ БИЗЕ, ФРЕНСКИ КОМ-
ПОЗИТОР (УМИРА 1875 Г.). Работи 
основно в областта на операта и 
симфонията. Повлиян от течението 
в изкуството по това време, наречено 
“подем във Франция”, творбите му 
се отличават с по-голяма демокра-
тичност и народностна интонация. 
Най-известното му произведение е операта “Кар-
мен”. В музиката са включени елементи, характерни 
за испанските народни песни.

1864 - В ГАБРОВО СЕ РАЖДА ЕВТИМ ДАБЕВ, ПО-
ЛИТИК И ЖУРНАЛИСТ (УМИРА 1946 Г.). През 1886 
г. издава в. “Росица” - първото 
наше печатно издание, в което 
се публикуват материали със со-
циалистическа насоченост. Пръв 
преводач и издател на марксист-
ка литература в България. През 
1891 г. участва в Бузлуджанския 
конгрес. Заедно с Георги Кирков 
редактира “Работнически вест-
ник” (1897-1900). Редактор на 
сп. “Труд” и сп. “Пролетарска заря”.

1881 - РАЖДА СЕ ПАБЛО ПИКАСО, ИСПАНСКИ 
ХУДОЖНИК И СКУЛПТОР (УМИРА 1973 Г.). Зани-
мава се с живопис, керамика, 
колажи, графика и пр. Съз-
дател е на кубизма (заедно с 
Жорж Брак), преминава и през 
сюрреализма, влияе върху раз-
витието на изобразителното 
изкуство на XX в. Най-добрият художник за последни-
те 100 години, най-скъпият и най-краденият. Активен 
участник в движението за мир.

1978 - РОНАЛД РЕЙГЪН ОТПУСКА СРЕДСТВА 
ЗА СЪЗДАВАНЕТО НА НЕУТРОННА БОМБА. Аме-
риканският учен Самюъл 
Коен създава концепцията 
за нея през 1958 г. Въпреки 
негативната нагласа на 
президента Джон Кенеди, 
първата неутронна бомба е 
тествана през 1963 г. в под-
земен тунел в щата Невада. 
Разработването на оръжи-
ето е прекратено по времето на президента Джими 
Картър, но после е възстановено от Роналд Рейгън.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Фейк нюз за Путин

Неудобната тема

  �
Юри МИХАЛКОВ

На 23 октомври, по-
неделник, редица наши 
и някои западни медии 
съобщиха, че в неделя 
вечерта владимир Путин 
получил сърдечен арест в 
апартамента си в москва. 
медиите ни се позовават 
на телеграм-канала “Гене-
рал свр”, който е свързан 
е със службата за вътреш-
но разузнаване (свр).

следва описание на 

подробности за състояни-
ето на Путин, чиято цел е 
да убедят читателя в досто-
верността на новината. и 
макар че сърцето на Путин 
заработило в болницата, 
където спешно бил отка-
ран, същият телеграм ка-
нал твърди, че президентът 
е “много зле и едва ли ще 
изкара до края на есента”.

добре, ама от прези-
дентския сайт kremlin.ru 
става ясно, че на 23 октом-
ври Путин е имал среща с 
ръководителя на кабарди-
но-Балкарската република 
(кБр) казбек коков и е 
провел телефонен разго-
вор с бразилския си колега 
Лула да силва. информа-
цията на сайта за срещата 
с коков носи час 13:20 
минути. съдейки по ней-
ния дълъг размер, среща-
та се провела около час и 

явно се е състояла по обед. 
По-кратката информация 
за разговора с Лула носи 
час 18:25 минути. тоест от 
обед нататък Путин е бил 
във форма и едва ли в гра-
фика му щяха да останат 
тези ангажименти, ако бе-
реше душа в болницата.

При това информация-
та за срещата с коков ня-
маше протоколен харак-
тер, а представляваше жив 
разговор между двамата 
участници. докато коков 
информираше за иконо-
мическото и социално 
положение на кБр, Путин 
го прекъсваше с въпроси, 
изискаше уточнения, на-
стояваше за повече ясли 
и детски градини, за подо-
бряване на поликлинино-
то обслужване и за повече 
грижи за децата на воен-
ните, участващи в бойните 

действия в Украйна.
информацията за раз-

говора с Лула е кратка, но 
също не дава основание, 
че е писана от друг, докато 
Путин лежи на легло в ин-
тензивното на правител-
ствената болница.

с една дума, има-
ме чиста проба лъжли-
ва новина - фейк нюз. 
в журналистиката има 
принцип една новина да 
се проверява от втори 
източник. официалната 
руска агенция тасс не 
съобщи за никакъв арест 
на президентското сърце, 
но ако повечето ни медии 
слепешката се съмняват в 
нея, биха могли да влязат в 
президентския сайт. днев-
ният график на Путин би 
показал, че става дума за 
медийна манипулация и 
информационна война.

  �
Мая ЙОВАНОВСКА

организацията данъчна 
обсерватория на Ес - изсле-
довтелската лаборатория, 
която подпомага евросъ-
юза в борбата с данъчните 
злоупотреби, предлага да 
бъде въведен допълнителен 
2-процентен данък за ми-

лиардерите по света. аргу-
ментацията - eфeктивният 
личeн дaнък нa милиapдepи-
тe чecтo e дaлeч пo-мaлък 
oт тoзи, кoйтo плaщaт дpy-
ги дaнъкoплaтци c мнoгo 
пo-cкpoмни cpeдcтвa, тъй 
кaтo тe мoгaт дa влoжaт 
бoгaтcтвoтo cи във фик-
тивни кoмпaнии, кoитo ги 
пpeдпaзвaт oт дaнък въpxy 
дoxoдa. оказва се, дори в 
страна като Франция, ко-
ято е известна с високите 
си данъци, заради които 
много богаташи станаха 
граждани на други държа-
ви, най-големите баровци 
успяват да минат метър.

и у нас има милиар-
дери, макар да сме доста 

по-скромни, въпросът е, 
че в страната ни от 2008 г. 
продължава да функцио-
нира плосък данък, който 
по същия начин много по-
малко като данъчно бреме 
засага богатите. реално той 
е регресивен и е в ущърб 
на най-бедните. Първо за-
щото дори и най-ниските 
възнаграждения се облагат 
и второ - има осигурителен 
максимум от 3400 лв. и 
тези, които получават въз-
награждения над този праг, 
реално плащат по-малък 
процент данъци.

Поредица от прави-
телства упорито не се от-
казваха от плоския данък, 
хвалеха с него и даже се 

опитваха да ни убеждават, 
че това ще привлече по-
вече чужди инвестиции. 
което не само не се случи, 
но инвестициите буквално 
се стопиха през последни-
те години. Неудобната за 
много политици тема обаче 
е, че у нас все повече назря-
ва нуждата от въвеждането 
на прогресивно данъчно 
облагане. Напрактика сега 
у нас най-бедните рабо-
тещи дължат данък върху 
приходите си, дори когато 
с тези приходи те не могат 
да покрият разходите си. 
докато богатите в най-бе-
дната страна на Ес са щас-
тливци да бъдат облагани 
по-малко. докога? 
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капацитетът на електриче-
ската мрежа, наличен по света, 
не е в крак с бързия растеж на 
технологиите за “чиста енер-
гия”, което вероятно излага 
на риск климатичните цели 
на правителствата, се твърди 
в нов доклад на международ-
ната агенция по енергетика 
(маЕ).

За да се постигнат кли-
матичните цели, определени 
от световните правителства, 
повече от 80 милиона кило-
метра електрически мрежи 
трябва да бъдат добавени или 
ремонтирани до 2040 г., което 
е “еквивалентът на цялата съ-
ществуваща глобална мрежа”, 
според доклада на маЕ от 7 
октомври.

въпреки че “електрифи-
кацията и внедряването на 
възобновяеми енергийни из-
точници набират скоростУ, 
съществува риск преходът към 
чиста енергия да спре поради 
липсата на “адекватни мрежи 
за свързване на новото елек-
троснабдяване с търсенето”.

“най-малко 3 000 гигавата 
(GW) проекти за възобновяема 
енергия, от които 1 500 GW 
са в напреднал стадий, чакат 
на опашки за свързване към 
мрежата - еквивалентно на пет 
пъти количеството слънчеви 
фотоволтаични и вятърни мощ-
ности, добавени през 2022 г.”, 
се отбелязва  още в доклада.

“това показва, че мрежите 
се превръщат в пречка за пре-
хода към нетни нулеви еми-
сии”, констатира маЕ.

Инвестициите 
изостават

докато инвестициите във 
възобновяема енергия като 
слънчева и вятърна енергия, 
електрически превозни сред-
ства и термопомпи се увелича-
ват бързо - почти удвоявайки се 
от 2010 г. насам - инвестициите 
в електрически мрежи остават 
“статични” на около 300 мили-
арда долара годишно, се казва 
в доклада.

Парижкото споразумение 
за климата от 2015 г. постави за 
цел да се задържи глобалното 
увеличение на средната темпе-
ратура до 1,5 градуса по Цел-
зий над прединдустриалните 
нива. Забавянето в създаването 
на необходимата електрическа 
мрежа може да попречи на тази 
цел, се казва в доклада.

маЕ представя сценарий - 
“случай на забавяне на мрежа-
та”, при който модернизацията 
на съществуващите електри-
чески мрежи и изграждането 
на нови мрежи не се случват 
своевременно. в такава ситу-
ация ще има 58 гигатона до-
пълнителни емисии на CO2 от 
енергийния сектор в сравнение 

със ситуация, при която се по-
стигат националните цели в об-
ластта на климата.

“това е еквивалентно на об-
щите емисии на CO2 в светов-
ния енергиен сектор от послед-
ните четири години. това също 
така би означавало, че глобал-
ното дългосрочно повишаване 
на температурата ще надхвър-
ли 1,5 градуса по Целзий, с 
40% вероятност да надхвърли 
2 градуса по Целзий”, се казва 
в анализа на експертите.

Какво се предлага  
като решения

докато докладът на маЕ 
предлага засилване на инфра-
структурата на електрически-
те мрежи, за да се осъществи 
преходът към зелена енергия, 
подобни опити за преход могат 
да застрашат надеждността на 
мрежата.

в съединените щати мно-
го оператори на електрое-
нергия заеха позиция срещу 
строгите правила за емисиите 
на парникови газове, наложе-
ни на сектора за производство 
на електроенергия от админи-
страцията на Байдън в опита 
й да прокара възобновяемата 
енергия.

в изявление от 8 август 
група независими системни 
оператори и регионални пре-
носни организации предупре-
диха агенцията за опазване 

на околната среда на саЩ, 
че предложените от агенцията 
разпоредби за емисиите в енер-
гийния сектор “имат потенци-
ал да повлияят съществено и 
неблагоприятно на електриче-
ската надеждност”.

множество правила за еми-
сиите на CO2 и десетилетия 
усилия за ограничаване на из-
копаемите горива доведоха до 
“пенсионирането” на въглищ-
ните и газовите електроцен-
трали с по-бързи темпове от 
инсталирането на слънчеви и 
вятърни съоръжения.

тъй като вятърът и слънче-
вата енергия зависят от време-
то, липсват надеждни резервни 
източници, което поражда опа-
сения за потенциален недостиг 
на електроенергия, заяви гру-
пата.

Проблем  
с електрическата 
мрежа на САЩ

в интервю за EpochTV по-
рано този месец енергийният 
анализатор дейвид Блекмън 
нарече проблема с електри-
ческата мрежа в съединените 
щати “огромен проблем”.

“и това е много по-голямо, 
отколкото хората знаят, защо-
то в момента имаме криза в 
доставките на електрически 
трансформатори за нашата 
електрическа мрежа”, казва 
той. “трансформаторите са не-

разделна част от всеки елек-
троенергиен проект в америка 
- всъщност по света - и са в го-
лям недостиг. отнема до чети-
ри години за нови доставки на 
тези трансформатори. Запасите 
са много ниски”.

“и, знаете ли, не можете да 
разширите мрежата, ако няма-
те оборудването, с което да го 
направите. Федералното пра-
вителство не прави нищо, за да 
реши този проблем”.

През март IEEE Spectrum, 
издание на института на ин-
женерите по електротехника 
и електроника, публикува до-
клад за прехода към електро-
мобили, който подчерта някол-
ко от предизвикателствата при 
подготовката на мрежата за 
електрическа икономика.

разходите за трансформато-
ри са скочили до 20 000 долара 
всеки, се казва в доклада. тъй 
като може да са необходими 
по-големи трансформатори за 
поддръжка на електромобили, 
много от 180-те милиона елек-
трически стълба в америка 
също ще трябва да бъдат заме-
нени, което допълнително ще 
увеличи разходите.

Подобренията и подмяната 
на 8 000 блока за производство 
на електроенергия в мрежата и 
600 000 мили от електропрово-
ди за променлив ток, както и  
70 000 подстанции за поддръж-
ка на увеличената възобновя-

ема енергия и съхранение на 
батерии, се очаква да струват 
повече от 2,5 трилиона долара 
до 2035 г.

Модернизацията -  
дълъг процес

в доклада на маЕ агенци-
ята отбелязва, че модернизира-
нето на мрежовата инфраструк-
тура е процес, който отнема 
много време. новата мрежова 
инфраструктура често отнема 
от 5 до 15 години, за да се пла-
нира, разреши и завърши.

За разлика от нея, проек-
тите за възобновяема енергия 
могат да бъдат завършени само 
за 1 до 5 години. той също така 
посочи, че инвестициите в мре-
жата ще трябва да се удвоят до 
2030 г. от сегашните нива до 
повече от 600 милиарда долара 
годишно.

освен това, докато докла-
дът на маЕ представя възобно-
вяемата енергия като действие 
в полза на климата, такива 
енергийни проекти могат да 
създадат сериозни рискове от 
замърсяване.

например, докато в момен-
та има повече от 500 милиона 
слънчеви панели в съедине-
ните щати, десетки милиони 
слънчеви панели се очаква да 
бъдат добавени през следва-
щите години. междувремен-
но нищо не е направено, за да 
стане индустрията напълно 
рециклируема, поставяйки въ-
проса за безопасното изхвър-
ляне на панелите.

токсичните химикали в 
слънчевите панели включ-
ват кадмиев телурид, олово, 
хексафлуоретан и др. в допъл-
нение, силициевият тетрахло-
рид, химикал, създаден като 
страничен продукт от произ-
водството на слънчеви панели, 
може да причини силно драз-
нене и изгаряния на кожата и 
очите.

изхвърлянето на отпадъци 
от слънчеви панели в депата 
представлява дългосрочен риск 
за околната среда, тъй като 
токсичните минерали и метали 
могат да попаднат в почвата и 
да я замърсят.

Obektivno.bg

Опасност от прегряване*

*Заглавието е  
на редакцията

Световната електрическа мрежа не може 
да поеме огромния брой възобновяеми 
източници, сочи доклад на МАЕ
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Снимки БТА

Лидери от цял свят присъстваха на 10-годишнината от началото на инициативата “Един пояс, един път”

  �
Таня ГЛухчЕва

в пекин се проведе третият 
форум на инициативата “един 
пояс, един път”. събитието, ко-
ето събра световни лидери и де-
легати от над 150 страни, беше 
отразено от повече от 140 жур-
налисти от цял свят. На диплома-
тическото мероприятие почетен 
гост бе руският президент влади-
мир путин, който за пръв път от 
началото на войната в Украйна 
присъства на среща на върха.

руският президент заяви, че 
тясната координация с китай по 
отношение на външната полити-
ка е от решаващо значение в се-
гашната трудна обстановка. 

“в настоящите трудни усло-
вия е особено необходима тяс-
на координация на външната 
политика - именно това правим, 
а днес ще обсъдим и всичко 
това”, категоричен бе путин 
след срещата  с китайския му 
колега си Цзинпин. 

той, от своя страна, потвър-
ди поддържането на тясната и 
ефективна стратегическа ко-
ординация, и допълни, че обе-
мът на двустранната търговия 
е достигнал исторически връх. 
очаква се до края на годината 
двустранният стокообмен да 
достигне 200 милиарда долара.

освен че взаимното полити-
ческо доверие между двете стра-
ни непрекъснато се задълбочава, 
те ще положат усилия за запаз-
ване на “международната равно-
поставеност и справедливост”.

двамата държавни глави са 

се срещали 42 пъти за последни-
те 10 години, отбелязва китай-
ската медия синхуа.

путин приветства успехите 
на китайския мащабен инфра-
структурен, търговски и финан-
сов проект. 

“Щастливи сме да видим този 
голям успех, защото той означава 
много за нас”, заяви руският пре-
зидент. той похвали инициатива-
та “един пояс, едни път” за това, 
че обединява света и отправи 
покана за глобални инвестиции в 
северния морски път, който спо-
ред него може да задълбочи тър-
говията между изтока и Запада. 

За кого са 
дивидентите?

“относно северния морски 
път русия не просто предлага на 
партньорите си да използват ак-
тивно неговия транзитен потен-
циал. Нещо повече - каним заин-

тересованите страни да участват 
пряко в неговото развитие”, зая-
ви руският държавен глава. “Го-
тови сме да осигурим надеждна 
ледена навигация, комуникации 
и доставки”, допълни той. и из-
тъкна, че “още през следващата 
година навигацията за товарните 
кораби от ледови клас по цялото 
протежение на северния морски 
път ще стане целогодишна”.

путин подчерта, че москва 
може да играе ключова роля в 
съживяването в съвременността 
на древния път на коприната.

от своя страна, китайският 
президент си Цзинпин заяви, 
че огромният инфраструктурен 
проект “Новите пътища на коп-
рината”, лансиран от пекин, ще 
“даде нов тласък на световната 
икономика”. а това е нещо, от 
което има нужда в момент, кога-
то повечето държави се оплакват 
от висока инфлация, безработи-
ца или ниски заплати. “Новите 

пътища на коприната” целят да 
засилят свързаността между на-
родите в сферата на политиките, 
в инфраструктурен, търговски и 
финансов план, и да дадат нов 
тласък на световната икономи-
ка”, заяви си в речта си при от-
криването на форума в пекин. 

Има и скептици

макар на събитието да при-
състваха и лидери, които гледат 
скептично на иницитивата и про-
дължават да предупреждават, че 
страните, участващи в нея са за-
страшени от много дългове, те не 
можаха да отрекат и ползите от 
нея. а те се виждат не само в ев-
ропа (сърбия, Унгария, Хърва-
тия, Черна гора и др.), но и в аф-
рика, азия и латинска америка. 
За едно десетилетие са сключени 
над 200 споразумения с повече 
от 150 страни и 30 международ-
ни организации и са инвестирани 
почти трилион долара. 

“твърдо вярваме, че само 
чрез взаимноизгодно сътрудни-
чество нещата могат да бъдат 
свършени и то добре”, добави 
си Цзинпин в речта си. 

“китай желае да задълбочи 
сътрудничеството с партньори-
те си по Новия път на коприната 
/.../ и да работи неуморно за мо-
дернизирането на всяка страна 
по света”, заяви той. 

по всичко личи, че Новият 
път на коприната е много по-
дълъг от този в миналото и има 
много разклонения.

един от ключовете за успех 
на инициативата се корени в ос-
новният й принцип: “да плани-
раме заедно, да градим заедно и 
да имаме взаимна изгода.” пекин 
и отделните страни преценяват 
от какво има най-голяма нужда 
и постепенно се изграждат ико-
номически коридори, междуна-
родни пътища по въздух, вода и 
суша за пренасяне на стоки. Не 
бихме сбъркали, ако твърдим, че 
по този начин днес се “инжекти-

ра” жизненост на навършилия 
хиляда години път на коприна-
та. Но вече е път на коприната 
през Новата ера. днес камилите 
и керваните са заменени от вла-
кове, самолети и кораби.

Не бива да забравяме един 
много важен факт. първото де-
сетилетие на “един пояс, един 
път” беше белязано от ковид-
пандемията. тогава много от 
западните скептици виждаха 
как идеята пропада. Но отново 
сбъркаха, защото инициативата 
се превърна в животоспасяващ 
път, по който 20 държави полу-
чиха над 10 милиарда маски и 
2,3 милиарда дози ваксини.

А какво да кажем  
за „скоростта”

с която се развиват държавите 
тук в европа? Често чуваме да 
се говори за “европа на две и по-
вече скорости”, виждаме как ня-
кои членове на ес са равни, но 
други са “по-равни”. при “един 
пояс, един път” няма господари 
и подчинени. Няма съревнова-
ние. това е още едно наследство 
от миналото, когато китайските 
търговци не са си спечелили 
място в историята като завое-
ватели с оръжие, коне, войни. 
те са запомнени като доброна-
мерени емисари, предвождащи 
кервани със стоки.

“Ние вярваме, че огънят се 
поддържа, когато всеки слага 
дърва в него”, твърдят китайски-
те политици. “Затова настояваме 
за взаимна подкрепа, за да стиг-
нем до целта - печеля-печелиш. 
идеологическо противопоста-
вяне, междусъседско съперни-
чество и политики на различни 
съюзи не са опция за нас.”

постигнатото през послед-
ните 10 години показва, че е 
възможно светът да е свързан. 
само заедно можем да победим 
световните предизвикателства 
и да допринесем за едно по-
светло бъдеще.

Един пояс, един път - 
инициативата, която 
обединява света
Вече не говорим за един път на коприната, а за няколко

Руският президент владимир Путин бе един 
от най-важните гости на форума

Идеята на държавния глава Си Дзинпин 
все повече се разраства и държави от 
различни континенти искат да се включат в нея
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соня Йончева се завръща с концерт 
в софия на 27 октомври, за да даде 
лично началото на сезона “съкрове-
ни гласове” в зала “България”, научи 
дума от Pr Team. музикалният сезон, 
включващ световни изпълнители като 
Фреди де томазо, якуб орлински, Фа-
тма саид, Елза драйзиг и клементин 
марген, трябваше да бъде открит от 
бившия партньор на ана Нетребко и 
баща на сина й Ервин Шрот. За съжа-
ление той е възпрепятстван да покаже 
пред българска публика програмата 
си с танго. сезонът се организира от 
компанията на Йончева “SY11”. Заку-
пените билети за концерта на Шрот 
важат без заверка за концерта на соня 
Йончева на 27 октомври. Желаещи-
те да върнат билетите за концерта на 
Ервин Шрот, могат да го направят в 
“ивентим”.

след триумфа в япония и аржен-
тина, световноизвестното българско 
сопрано ще изнесе концерта “испан-
ски страсти” с известния испански те-
нор исмаел Жорди и пианиста рубен 
Фернандес агире. репертоарът включ-
ва испанската сарсуела. музикалният 
жанр е популярен в испания, куба и 
мексико. той комбинира музика, текст 
и танц и се родее с оперетата. музика-
та е вдъхновена от характерния местен 
фолклор. 

тенорът исмаел Жорди е извес-
тен изпълнител на сарсуела. роден в 
тортоса, испания, на 9 юли 1974 г., 
от ранна възраст проявява страст към 
музиката и пеенето. Продължава во-

калното си обучение и бързо печели 
признание заради лиричния си тено-
ров глас и способността си да преда-
ва емоции чрез пеенето. кариерата 
на исмаел Жорди като оперен певец 
започва да се разгръща в началото на 
2000-та и скоро той става известен с 
изпълненията си на главни и на под-
държащи роли в различни оперни те-
атри по света. Печели признание за 
интерпретациите си на роли в опери 

на джузепе верди, джакомо Пучини, 
Гаетано доницети и др.

Някои от най-значимите роли, ко-
ито исмаел Жорди изпълнява, са ро-
долфо в “Бохеми” на Пучини, алфредо 
Жермон в “травиата” на верди, Едгар-
до в “лучия ди ламермур” на донице-
ти, Неморино в “Еликсир на любовта” 
на доницети, ринучо в “джани скики” 
на Пучини. изпълненията на Жорди са 
високо оценени заради лиричния му 
и експресивен стил на пеене, както и 
заради способността му да общува с 
публиката. участвал е в много прочути 
оперни театри и фестивали.

накратко

изложбата на стели 
Грънчаров “Бяла свет-
лина” може да се раз-

гледа в столичната гале-
рия “ракурси”, ул. “Хан 
крум” 4а. тя е осъщест-

вена с финансовата под-
крепа на Националния 
фонд “култура”, про-

грама “Едногодишен 
грант’22”.

“тази изложба се 
явява като своеобраз-
но продължение на 
предишната ми в га-
лерия “ракурси” и е 
свързана с личното ми 
изследване на цвета и 
неговото всестранно 
въздействие”, разказ-
ва стели Грънчаров. 
“Потапяйки се в тази 
необятна тема, посте-
пенно разбираш, че 
тя е невероятен и не-
изчерпаем извор на 
вдъхновение. всяка 
култура има различен 
прочит на влиянието 
на цветовете. общото 
е това, което ние по-
знаваме като спектър 
на Нютон. той е малка 
част от безкраен елек-
тромагнитен спектър, 
в чийто диапазон се 
намираме и трептим 
с вибрациите на елек-
тромагнитните вълни 
в параметъра на бяла-
та светлина. Гьоте, от 
своя страна, акцентира 
на психологическото 

влияние на цветовете. 
те несъмнено прите-
жават своя собствена 
изразителност, симво-
лика и могат да влияят 
непосредствено на пси-
хиката. обикновено се 
възприемат асоциатив-
но. Чрез очите възпри-
ятието за цвят достига 
до всички органи и 
предизвиква осезаеми 
усещания. в западната 
култура, от която ние 
сме част, цветовете са 
свързани с емоциите 
на човека. 

свободата, която 
си позволих от избора 
на материали до сама-
та интерпретация на 
темата, беше едно чу-
десно изживяване. При 
целия процес на създа-
ване на тези творби и 
за двете изложби се 
чувствах така, сякаш 
участвам в едно неве-
роятно приключение, 
следвайки напълно 
интуицията си и чувст-
вайки пълна наслада и 
удоволствие от това”, 
споделя художникът.

Група „СкандаУ” с втори 
самостоятелен коцерт  
в „Арена София”

Група “СкандаУ” ще взриви 
отново сцената на “Арена Со-
фия” с втори голям самостояте-
лен концерт на 19 декември. Нача-
лото Лъчо и Тото ще поставят в 
20 ч., за да подарят на феновете 
си много нови песни и неповтори-
ми емоции. След феноменалния си 
успех в “Арената” през 2019 г., 
една от най-популярните българ-
ски групи - “СкандаУ”, сега е го-
това да надскочи всички очаква-
ния с още по-грандиозен концерт. 
“Този концерт е за всички, които 
са до нас - винаги! Той е нашият 
израз на благодарност за търпе-
нието - защото ви го обещахме 
още преди 4 години на същото 
място. И за доверието - защото 
през цялото това време бяхте и 
продължавате да сте с нас! Ча-
каме ви!” - обръщат се Тото и 
Лъчо към феновете си. Билетите 
вече са в продажба в мрежата на 
“Ивентим” в цялата страна.

Кипърският писател 
Андонис Георгиу  
на турне в България

Кипърският писател Андонис 
Георгиу, носител на Европейска-
та награда за литература през 
2016 г., и неговата преводачка 
Ирена Алексиева пристигат у 
нас за серия от срещи, посвете-
ни на новоизлязлата на български 
език книга на Георгиу - “Дъхът на 
ближните”. Турнето ще премине 
през Троян (26 октомври), София  
(27 октомври), Пловдив (29 октом-
ври) и Стара Загора (30 октомври). 
“Дъхът на ближните” е втората 
книга от Георгиу, която излиза 
на български. През 2020 г. имахме 
удоволствието да прочетем рома-
на му “Албум с истории”, отново 
в превод на Ирена Алексиева. Кни-
гата, удостоена с Европейската 
награда за литература и Държав-
ната награда на Кипър, е полифо-
нично по своята структура по-
вествование, което преминава от 
една история в друга, от личните 
съдби към участта на общности и 
народи, от миналото и настояще-
то на една страна към преврат-
ностите, с които се сблъскваме в 
днешния глобализиран свят.

Цвета и неговото всестранно въздействие  
изследва Стели Грънчаров

Соня Йончева открива 
„Съкровени гласове” 
Заедно с известния тенор Исмаел Жорди 
представят „Испански страсти” в зала „България”

СнИмка ВИктор СантИаго
 Соня Йончева

СнИмка F.J. Gomez Pinteno
Исмаел Жорди
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21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март
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кратък дъжд

Хубавите новини около 
вас поддържат духа и 
ви мотивират да про-
дължавате напред. 

Приключвате с подго-
товката на планиран 
проект и се заемате с 
изпълнението му. 

Поддържайки добри 
взаимоотношения с об-
кръжението си, ще раз-
ширите интересите си. 

С помощта на приятели 
ще решите финансов про-
блем, което ще внесе из-
вестно успокоение у вас. 

Може да поставите 
начало на нова връзка, 
стига да изясните чув-
ствата си.

Ще имате провокации 
от различен характер, 
бъдете по-сдържани в 
оценките за хората.

Добре подготвени сте 
по темите, които ще ви 
занимават днес. Вникне-
те в детайлите.

Справедливо разпреде-
лете задачите, ако това 
зависи от вас, за да няма 
недоволни.

Ако потиснете егото си 
и дадете предимство на 
по-важните неща, ще 
постигнете чудеса. 

Предстоят ви срещи с 
нови хора, които ще са 
ви полезни със знанията 
и опита си.

Във връзка с настъпи-
ли промени и условия по 
текущ проект ще прера-
згледате работата си.

Бъдете доста по-усърд-
ни в работата си и не 
изоставайте в срокове-
те.

овеН

православен календар

05:55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и Симеон иванов 

09:20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
Стефан а. Щерев 

11:00 култура.БГ - предаване за 
култура с димитър Стояно-
вич  

12:00 по света и у нас 
12:25 новини на турски език 
12:35 малки истории 
12:45 телепазарен прозорец 
13:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/ 
14:00 телепазарен прозорец 
14:15 вечните тайни - аним. филм 
14:45 пакостникът Чорапчо - ани-

мационен филм 
15:00 анн с двойно "н" 3 - тв филм 

/10, последен епизод/ 
16:00 Бързо, лесно, вкусно 
16:30 Светът и ние  
17:00 местни избори 2023: дис-

пути  
18:00 по света и у нас 
18:30 още от деня - коментарно 

предаване  
19:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу 
20:00 по света и у нас 
20:30 местни избори 2023 
20:50 Спортни новини 
21:00 Бнт представя Съответна 

на себе си /филм за жур-
налистката копринка Чер-
венкова/  

22:00 любов в окови тв филм  
/11 епизод/  

23:00 по света и у нас 
23:25 повратна точка - тв филм  

/6 епизод/ (16)
00:20 Светът и ние /п/ 
00:50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
Стефан а. Щерев /п/ 

02:25 култура.БГ - предаване за 
култура с димитър Стояно-
вич /п/  

04:10 Библиотеката /п/ 
04:40 Бързо, лесно, вкусно /п/ 
05:10 по света и у нас /п от 20:00 ч./ 

 06:00 "тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова  

09:30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава Стоянова 
и петър дочев  

12:00 bTV новините - обедна еми-
сия  

12:30 "комиците и приятели" - ко-
медийно шоу  

13:30 "Стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
Билалов /п./  

14:30 "Скъпи наследници" - сери-
ал  

15:30 "почукай на вратата ми" - 
сериал  

17:00 bTV новините  
17:20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова 

18:00 "Стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
Билалов  

19:00 bTV новините - централна 
емисия  

20:00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9 

22:00 премиера: "опасно изку-
шение" - сериал, с.6, еп.51 

23:00 bTV новините - късна еми-
сия  

23:35 "добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.16 

00:25 “като на кино” - предаване 
за кино  

00:35 “Столичани в повече” - се-
риал, с.11, еп.3 

01:40 “марлон” - сериал, с.2, еп.6 
02:10 bTV новините /п./ 
02:50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава Стоянова 
и петър дочев /п./ 

04:45 “Без багаж” - документална 
травъл поредица с автор 
Биляна траянова /п./ 

05:20 “лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

06:00 "Здравей, България" - су-
трешен блок  

09:30 "на кафе" - предаване на 
NOVA  

12:00 новините на NOVA 
12:30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм  
13:30 "Свободна да избира" (пре-

миера) - сериал 
15:00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм  
16:00 новините на NOVA 
16:10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу  
17:00 "Семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра  

18:00 дебатът за София - битка 
на идеи  

19:00 новините на NOVA - цен-
трална емисия  

20:00 "игри на волята: България" 
(премиера) - риалити, се-
зон 5  

22:00 "алея на славата" (премие-
ра) - сериал, сезон 1 

23:00 новините на NOVA 
23:30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 13 
00:30 “престъпни намерения” - 

сериал, сезон 13 
01:20 “пожарникарите от Чикаго” 

- сериал, сезон 11 
02:00 “дъщерята на посланика” - 

сериен филм  
03:40 “ти разкажи, Черно море” - 

сериен филм  
05:20 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу /п/ 

10:00 академия Здравитал

11:00 EuroTV Shop  

11:30 модна фиеста

12:00 интересно със Славчо то-

шев 

12:30 EuroTV Shop  

13:00 новини  

13:15 не се страхувай!

14:15 Балотаж

15:15 новини  

15:30 EuroTV Shop  

16:00 делници

19:30 новини  

20:00 контра със Страхил анге-

лов

21:00 психологически портрет

22:00 денят с веселин дремджи-

ев 

23:00 новини  

23:30 Гозбата на България

00:30 Refresh за здраве

01:30 EuroTV Shop  

03:30 Балотаж

04:30 психологически портре

05:30 контра със Страхил анге-

лов

06:30 делници 

въЗпоМеНаНИе
     

На 25 октомври 2023 г. се навършват
                             

 12 години            една година
без

 д-р ХрИсто гИца
 раШев МИткова
 аНдреевскИ аНдреевска

           
   

с безкрайната си доброта и човечност вие ни дарявахте с радост, щастие и обич.
никога няма да ви забравим!

обичаме ви!
почивайте в мир!

                       От семейството и приятелите

скръбна вест

когато нечестивата 
ерес на арий се разпростра-
нила и създала големи раз-
дори в Христовата Църква, 
започнали жестоки гонения 
срещу християните както от 
страна на арианите, така 
и от идолопоклонниците. 
арианите се укрепили още 
повече, когато самият цар 
констанций, син на кон-
стантин велики, паднал в 
същата ерес и приближил 
до двора си двамата големи 
сановници - евсевий и Фи-
лип, ариани, които ревност-
но преследвали православ-
ните и причинявали зло на 
Христовата Църква.

те били виновници за 
изгонването и смъртта на 
светия наш отец павел 
изповедник, патриарх кон-
стантинополски. като го 
заточили в армения, поду-
чили единомишлениците 
си да го удавят, което те и 
изпълнили.

Сред ревнителите на 
Христовата вяра имало два-
ма 

Маркиан и Мартирий, 
които със своето учение 
и писания украсявали бо-
жията Църква

по-рано те служели при 
споменатия свети изповед-
ник павел: маркиан като 
четец, а мартирий - като 
иподякон. Заедно с това те 
били големи проповедници 

на Словото Божие.
След изгнанието и 

смъртта на свети павел 
ересоначалниците обър-
нали отровата си срещу 
учениците му - маркиан и 
мартирий. предлагали на 
Божиите угодници много 
злато, обещавали им много 
милости, да ги възкачат на 
архиерейски катедри и да 
ги направят собственици на 
големи имения, стига само 
да се съгласят с въвеж-
даната ерес. но Божиите 
угодници презрели всичко. 
като видели, че с нищо не 
могат да склонят светите 
изповедници към своето 
зловерие, еретиците ги осъ-
дили на смърт.

по-късно светият наш 
отец Йоан Златоуст постро-
ил в тяхна памет църква, в 
която болните получавали 
изцеление от различни бо-
лести по молитвите на све-
тите мъченици.

Църквата почита на 25 октомври св. мчци Маркиан и Мартирий
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“Пардон”;  Художник: Анатолий Станкулов
Спорт: владимир николов - завеждащ отдел - 245; 
Марин Милашки - 245
ЕлЕктронно изданиЕ: Росица Ангелова

Първи зам. главен
редактор
нора Стоичкова
Зам. главен 
редактор 
ина михайлова
imihaylova@duma.bg
Отговорен секретар 
ивайло гиздов
igizdov@duma.bg

графиЧЕн дизаЙн: Валентин Аргиров, 
Евгения Крушева, Петя Рогачева, Спаска Венева
рЕклами и оБяви: Юлия Станкулова - 205; 
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg  
разпроСтранЕниЕ: румяна кирилова - 203; 
Емил Михов - 216; abonament@duma.bg, “Български пощи” Еад
производСтво: Владимир Тополски 

Основател Стефан продев Издава „дума прес” Еоод

Управител радостина Благоева

ВЕСТнИК “ДУМА” Е нАСлЕДнИК нА ТРАДИцИИТЕ нА ВЕСТнИцИТЕ 
“РАБОТнИКЪ”, “РАБОТнИчЕСКИ ВЕСТнИК” 

И “РАБОТнИчЕСКО ДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчани материали може 
да не бъдат публикувани.
ръкописи не се връщат.
Използвани са и емисиите  
на БТА, „Фокус”, БГнЕС, БнР, 
Франс прес, интернет и др.

Адрес на редакцията: 
София - 1000,

ул. „Позитано” 20А
Факс: 975 26 04,

автоматичен  
номератор 02 97 05

+ вътрешен номер

печат

София, жк. "дружба" 1,
ул. "илия Бешков" 3а

отговори на кръСтоСловицата 

от БроЙ 205

водоравно:
Академизъм. Уста. Ирис. Сироп. Тан /Карой/. 

Япо /Менан/. Траян /Марк Улпий/. Али. Амарал /
Марина/. Апирит. Ежа. Ирибар /Хосе Анхел/. 
Рона. ТС. Амарилис. Об. Ас. Майонеза. Малеби. 
Валог. Ол. Кактуси. Фото. Ква. Сакар. Он. Вар. 
локви. Анапест. Оро. Пот. Сирге /Рудолф/. Тигри. 
Барток /Бела/. Оман. Ор /Боби/. Мир. "Ена". Рор 
/Гернот/. Яма. Скеле. Дири. Кан. Ски. Иронизи-
ране.

отвЕСно:
Екипаж. Болка. Обиск. Аромат. Вратарки. 

Оди. Самка. "Естри". Саа. Пастели. Ум. Ра-Ра. 
"лКС". Пионер. Исалим. Етажерка. Азия. Бамбук. 
С.Г.  Д.н. Ърн. Араиса /Раул/. Теории. "ОМО". 
Арий. Ир. Морз /Самюъл/. Поп. лов. лотарии. 
"Ту". Ирина Флорин. Старо село. Ког. Яка. Ста-
лин /Йосиф/. Зотов /никита/. Роман. "Анита". Аго-
низиране.
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ТРОПС
16 

Бразилското крило на Левски Уелтън е се-
риозно контузен и ще пропусне мача с Берое. 
Футболистът е под въпрос и за двубоите сре-
щу арда и Фк Цска 1948. той получи кон-
тузията в последната минута на мача в неделя 
срещу Черно море, спечелен с 1:0. Уелтън 
има сериозни проблеми с левия глезен и ще 
е необходимо време за възстановяване. той 
ще тренира по индивидуална програма и ще 
бъде под постоянно лекарско наблюдение.

Цска ще блокира орлов мост в 
софия в петък от 18.30 ч. органи-
зираните фенове излизат на протест 
след мача с арда заради забавянето 
на реконструкцията на ст. “Българска 
армия”. дотук се стигна след жалба в 
съда, заради която строежът се отлага 
за неопределено време. Жалбата е по-
дадена от Николай веселинов - бивш 
зам.-кмет на район “красно село” и 
настоящ кандидат за кмет.

За блокирането на най-невралгич-
ната точка на софия стана ясно от 

позиция на привържениците от “три-
буна сектор Г”.

“търпението на всички ни относ-
но така желаната реконструкция на 
нашия дом е тотално изчерпано. Пре-
калено дълго позволихме на всякак-
ви знайни и незнайни индивиди да 
“мътят водата” и да пречат на поло-
вин България да сбъдне една от най-
съкровените си мечти. в петък след 
мача с арда ще се насочим към ор-
лов мост. в последно време в района 
на софия е доста ветровито, така че 

не можем да предвидим накъде ще ни 
задуха вятърът след това - ще бъде 
решено и обявено от нас по време на 
мача”, съобщиха феновете.

“Предупреждаваме и всички заме-
сени и отговорни лица по веригата - 
това е само началото. Няма да спрем 
и няма да се откажем, докато мечтата 
ни не стане факт. а който продъл-
жително и по собствено желание си 
играе с огъня, има голяма вероятност 
накрая и да се опари...”, допълват 
привържениците.

Феновете на ЦСКА се заканиха 
да блокират Орлов мост в петък вечерта

ФутбОл
по Диема спорт
14.45 литекс - Спартак Вн
17.30 Етър - ботев Вр

по БтВ екшън
19.45 барселона - Шахтьор
22.00 ПСЖ - Милан

по ринг
19.45 Фейенорд - лацио
22.00 Нюкасъл - борусия Д

по Диема спорт 2
22.00 Стоук - лийдс

по Диема спорт 3
бАСКЕтбОл
4.00 Юта Джаз - 
Сакраменто Кингс

по макс спорт 1
тЕНиС
15.00 турнир във Виена

по макс спорт 2
15.00 турнир в базел

Гледайте

ЦСКА блокира 
Орлов мост
Феновете протестират 
заради забавянето на 
реконструкцията на „Армията”

Георги дерменджиев е новият 
треньор на Лудогорец. той замени 
на “пожар” уволнения ивайло Пе-
тев. 68-годишният спец за трети 
път застава начело на шампионите. 
официалният му дебют ще е утре 
при визитата на Фенербахче в Лига-
та на конференциите.

Бившият селекционер на Бълга-
рия има общо 123 мача начело на 
Лудогорец, в които е записал 77 по-
беди, 30 равенства и 25 загуби във 
всички турнири. Под негово ръко-

водство “орлите” станаха шампион 
на България през 2015, 2016 и 2017 
г., а също така записаха най-големи-
те си успехи в Европа, класирайки 
се два пъти в групите на Шампион-
ската лига.

след първите си два престоя в 
разград дерменджиев беше треньор 
на ордабаси (каз), а след това води 
Левски и “лъвовете” на България.

в Лудогорец се завръща и Здрав-
ко Здравков-Фози. той ще отговаря 
за подготовката на вратарите.

радослав арсов бе назна-
чен за изпълняващ длъжността 
старши треньор на волейбол-
ния вицешампион на русия за 
жени Локомотив (калинин-
град). 52-годишният българин 
досега беше начело на дубъла, 
но спешно замести уволнения 
константин сиденко.

в последните два кръга от-
борът от калининград отстъпи 
на динамо (москва) с 0:3 и на 
Протон с 1:3. По-рано Локомо-
тив загуби 4 от 8 мача в тур-
нира за купата на столетието, 
където остана четвърти.

49-годишният сиденко пое 
тима през лятото на 2022 г. на 
мястото на андрей воронков. 
През сезон 2022/23 калинин-
градските волейболистки за-
губиха от динамо финалите 
за купата и в суперлигата на 
русия.

Българският специалист е 
в клуба от 2022 г. Преди това 
дълги години работи във Фран-
ция, където за последно води 
елитния вандьовър (Нанси).

СнимкА vc-lokomotiv.ru

Радослав Арсов изненадващо застана начело на вицешампиона на Русия

За трети път Лудогорец  
е в ръцете на Дерменджиев

Радослав Арсов пое 
вицешампиона на Русия

Левски 
без Уелтън за 
няколко мача

СнимкА Архив

XIV кръг
Септември - Добруджа 2:0 д. кос-

тадинов (33 и 64).

 1. Септември 14 10 2 2 25:13 32
 2. Монтана 14 8 4 2 18:9 28    
---------------------------------------------------------------------
 3. Марек 14 7 6 1 13:6 27
 4. Спартак Вн 14 8 2 4 19:10 26
 5. Добруджа 14 6 4 4 17:11 22    
 6. Янтра 13 6 2 5 17:15 20
 7. Дунав 14 5 5 4 11:14 20
 8. Стр. слава 14 6 2 6 16:15 20
 9. Черноморец Бс  13 5 5 3 15:12 20
10. ЦСКА 1948-2 14 5 4 5  14:15 19    
11. Литекс 14 4 4 6 12:17 16    
12. Марица 14 5 1 8 16:22 16    
13. Беласица 14 4 3 7  12:14 15    
14. Спартак Пл 14 5 0 9  14:20 15    
---------------------------------------------------------------------
15. Лудогорец-2 12 4 2 6  13:14 14    
16. Бдин 14 3 3 8 6:13 12
17. Черноморец Бч 14 3 3 8 10:18 12
18. Спортист 14 2 4 8 12:22 10    

XV кръг: днес, 14.45: Литекс - 
спартак вн, петък, 16.00: добруджа 
- марек; струмска слава - септември; 
монтана - дунав; Черноморец Бч - ма-
рица; Лудогорец-2 - Беласица; спартак 
Пл - Бдин; Цска 1948-2 - Черноморец 
Бс;  спортист - янтра.

резултати


